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Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 

RO.0002.10.2022 

Protokół  (PROJEKT) 

L (50) Sesja Rady Gminy w dniu 19 grudnia 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 19 grudnia 2022 r. o godz. 13:00, a 

zakończono o godz. 16:12 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Alina Frąckowiak 

3. Katarzyna Gomułkiewicz 

4. Tomasz Grabowski 

5. Jerzy Grześkowiak 

6. Jolanta Jóźwiak 

7. Zbigniew Łyszczarz 

8. Michał Maliński 

9. Michał Marciniak 

10. Ewaryst Pankowski 

11. Marek Stroiwąs 

12. Ewa Wiatr-Gawlak 

Nieobecni: 

1. Kamila Kołacka 

2. Paweł Kurpik 

3. Bartłomiej Mieloch 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl 

2. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy 

3. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny 

4. Danuta Sobkowiak, Sekretarz Gminy – Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich 

5. Kinga Boguła, Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Katarzyna Wiśniewska, kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej 

7. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 
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8. Przemysław Łukaszyk, Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej sp. z o.o  

9. Edyta Jankowska, Dyrektor CUW Zaniemyśl  

10. Beata Świt, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Śnieciskach 

11. Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

otwieram (L) 50 sesję Rady Gminy Zaniemyśl, na wstępnie bardzo serdecznie witam Państwa 

Radnych, Panie i Panów Radnych, witam Panią Wójt Justynę Dąbrowską, witam Panią 

Sekretarz Panią Danutę Sobkowiak, witam naszego Radcę Prawnego Panią Aleksandrę 

Kupczyk-Zajączkowską, bardzo serdecznie witam Państwa Sołtysów, Panie i Panów Sołtysów, 

witam Kierowników Referatów Urzędu Gminy i witam Panią Skarbnik, Panią Agnieszkę 

Scheffler i witam bardzo serdecznie Kierownika Gospodarki Komunalnej, Prezesa 

przepraszam, Prezesa Gospodarki Komunalnej Pana Przemysława Łukaszyka, bardzo dzisiaj 

Państwa przepraszam za mój głos ale trochę mi dolega gardło więc może być gorzej słychać, 

bardzo serdecznie witam także Dyrektorów Szkół i Przedszkoli, a także widzów, wszystkich 

mieszkańców obserwujących transmisję naszej sesji w Internecie, a teraz pozwolę przestawić 

sobie porządek obrad, 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do 

ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i 

uczniów do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 i 4a 

ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe; 

2) w sprawie opłaty targowej; 

3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie 

bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej, nieruchomości położonej w Zaniemyślu; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku 

przetargowego przy zawarciu przez Wójta Gminy Zaniemyśl umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Zaniemyśl; 

5) w sprawie uzgodnienia wprowadzenia zmian przy pomniku przyrody „Aleja grabowa”, 

w tym dosadzenia drzew gatunek grab pospolity; 

6) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasających z upływem roku 

budżetowego 2022; 
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7) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2022; 

8) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

9) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

10) w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023: 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie 

uchwały budżetowej, 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Zaniemyśl, 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy Zaniemyśl w sprawie opinii i wniosków 

Komisji Rady Gminy Zaniemyśl oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 

projekcie uchwały budżetowej. Stanowisko to zawiera również autopoprawki do 

projektu uchwały budżetowej; 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie, 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz 

uwagi zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 

7) głosowanie uchwały budżetowej na rok 2023; 

11) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 14 listopada 2022 r. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zamknięcie sesji. 

drodzy Państwo chciałem teraz wprowadzić do porządku obrad dwa projekty uchwał, 

pozwolę przeczytać sobie pierwszy, uchwała Rady Gminy Zaniemyśl dnia 19 grudnia 2022 

roku w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi, na podstawie przepisów o 

samorządzie gminnym i kodeksu postępowania administracyjnego Rada Gminy Zaniemyśl 

uchwala co następuje, paragraf pierwszy, punkt pierwszy, w związku ze skargą na działanie 

Wójta Gminy Zaniemyśl zachodzi konieczność przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi w 

celu przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego oraz ustalenia stanu faktycznego i 

prawnego sprawy objętej skargą, punkt drugi, wskazuje się nowy termin rozpatrzenia skargi 

na, do dnia 28 lutego 2023 roku, paragraf drugi, zobowiązuje się Przewodniczącego Rady 

Gminy Zaniemyśl do zawiadomienia skarżącego o przedłużeniu terminu i wyznaczeniu 

nowego terminu załatwienia skargi, a także do pouczenia o prawie do wniesienia ponaglenia, 

paragraf trzeci, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i prosiłbym teraz Państwa 

Radnych o przegłosowanie tego projektu 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku obrad, wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie przedłużenia 

terminu rozpatrzenia skargi 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że projekt uchwały został dołączony do porządku obrad i proszę teraz o, jeszcze 

jeden projekt przedstawię, który chciałbym też, żeby wszedł do porządku obrad, uchwała 

numer L (50) Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 19 grudnia 2022 roku w sprawie przedłużenia 

terminu rozpatrzenia skargi, na podstawie przepisów o samorządzie gminnym, kodeksu 

postępowania administracyjnego Rada Gminy Zaniemyśl uchwala co następuje, paragraf 

pierwszy, punkt pierwszy, w związku ze skargą na działanie Wójta Gminy Zaniemyśl zachodzi 

konieczność przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi w celu przeprowadzenia postępowania 

wyjaśniającego oraz ustalenia stanu faktycznego i prawnego sprawy objętej skargą, punkt 

drugi, wskazuje się nowy termin rozpatrzenia skargi do dnia 28 lutego 2023 roku, paragraf 

drugi, zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy Zaniemyśl do zawiadomienia 

skarżącego o przedłużeniu terminu i wyznaczeniu nowego terminu załatwienia skargi, a także 

do pouczenia o prawie do wniesienia ponaglenia, paragraf trzeci, uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia i też proszę Państwa Radnych o przegłosowanie tego projektu 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku obrad, wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie przedłużenia 

terminu rozpatrzenia skargi 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że projekt uchwały został dołączony do porządku obrad, teraz drodzy Państwo 

porządek obrad nam się nie zmieni do podpunktu jedenastego w projektach uchwał, w 

punkcie dwunastym będzie projekt uchwały w sprawie przedłużenie rozpatrzenia skargi na 

Wójta Gminy Zaniemyśl i w podpunkcie trzynastym będzie kolejny projekt w sprawie 

przedłużenia rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Zaniemyśl i punkt siódmy będą wolne głosy 

i wnioski, i punkt ósmy zamknięcie sesji i to mamy projekty wprowadzone do porządku obrad 
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2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

stwierdzam, że w obradach uczestniczy 11 Radnych co jest wystarczającą liczbą do 

podejmowania prawomocnych uchwał 

 

3. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

przechodzimy teraz do punktu trzeciego, informacje Wójta z działalności międzysesyjnej, 

bardzo proszę Panią Wójt o przedstawienie informacji  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

myślę, że już technicznie jesteśmy przygotowani, przedstawię informacje międzysesyjne z 

referatu budżetowego, pierwsze zarządzenie, które zmieniało budżet zostało wydane 29 

listopada 2022 roku, w którym dokonano przeniesień wydatków między paragrafami, w 

ramach wydatków związanych z mieniem gminnym kwotę 1000 zł, ogólną kwotę 33 tysięcy 

na zakup wyposażenia Urzędu Gminy, w tym wydatki majątkowe dotyczące środków 

własnych na zakup serwera, usług katalogowych i jego oprogramowania, kwotę 5 tys. w 

ramach wydatków na utrzymanie gotowości bojowej jednostek OSP, zgodnie z potrzebami 

OPS w Zaniemyślu kwotę 750 zł, ogólną kwotę 40 tys. przede wszystkim na konserwację 

oświetlenia ulicznego, kwotę 300 zł na ubezpieczenie mienia gminnego, dodatkowo 

Wojewoda Wielkopolski poinformował o zwiększeniach w planach dotacji celowej kwotę 573 

zł 88 gr przeznaczonej na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub 

materiały ćwiczeniowe oraz na sfinansowanie kosztów zakupów podręczników, materiałów 

edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych w przypadku szkół prowadzonych przez osoby 

prawne inne niż jednostki samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne, stosowne zapisy 

związane z wyżej wymienionymi dotacjami wprowadzono po stronie dochodów i wydatków, 

wprowadzono również po stronie dochodów i wydatków środki z funduszu pomocowego 

kwotę 134 zł 33 gr na nadanie numeru PESEL, kwotę 45052 zł na edukację dzieci z Ukrainy, 

kwotę 24710 zł na pobyt uchodźców z Ukrainy polecenie Zarządu Powiatu Średzkiego na 

podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego, kwotę 24952 zł na realizację świadczeń 

pieniężnych o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa, kwotę 150 zł stanowiącą odsetki od zwróconych nienależnie pobranych 

świadczeń rodzinnych wypłacanych ze środków pochodzących z funduszu pomocowego, 

przekazane są one zwrotnie na rachunek bankowy Funduszu Pomocowego Wojewódzkiego 

Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego, teraz informacje w zakresie właściwości Referatu 

Organizacyjnego, jeżeli chodzi o kadry, od 1 grudnia Pani Katarzyna Wiśniewska kieruje 

Referatem Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, myślę, że Pani Katarzyna pojawi się tutaj 

niedługo w tej chwili bierze udział w szkoleniu, jak szkolenie się skończy na pewno będziecie 

Państwo mogli poznać Panią Katarzynę, 31 grudnia kończą się umowy na roboty publiczne 
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osoby, które je wykonywały będą pracowały jeszcze do końca stycznia 2023 roku, ze względu 

na trudną sytuację kadrową w Referacie Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa została 

zatrudniona jedna osoba na stanowisku pomocniczym do czasu powrotu do pracy 

przynajmniej jednego z nieobecnych pracowników, w wyniku przeprowadzonego naboru na 

stanowisko Dyrektora Centrum Usług Wspólnych na zastępstwo została wybrana Pani 

Justyna Teichman zamieszkała w Zaniemyślu, na konkurs została nadesłana jedna oferta, 

która spełniała kryteria formalne, Pani Justyna zaprezentowała wiedzę, doświadczenie i 

umiejętności, które pozwolą na realizację zadań na stanowisku, kandydatka posiada 

doświadczenie w zarządzaniu zasobami ludzkimi oraz z zakresu finansów publicznych, 

planowany termin zatrudnienia to pierwszy kwartał 2023 roku, zakończone zostały wszystkie 

sprawy związane z dofinansowaniem kosztów zatrudnienia młodocianych, kolejne wnioski 

należy składać, ponieważ termin trzech miesięcy od dnia złożenia egzaminu praktycznego nie 

podlega przywróceniu, w tym roku za uczniów z naszej Gminy wypłaciliśmy przedsiębiorcom 

ponad 135 tys. zł dofinansowania, promocja i rozwój Gminy Zaniemyśl, Gmina Zaniemyśl 

planuje złożyć wniosek o dofinansowanie w ramach ogłoszonego Programu Ciepłe 

Mieszkanie, w związku z tym przygotowano wstępną deklarację chęci skorzystania z 

dofinansowania w ramach Programu Ciepłe Mieszkanie, przedsięwzięciem dla beneficjenta 

końcowego jest demontaż wszystkich nieefektywne źródeł ciepła na paliwa stałe służących 

do ogrzewania lokalu mieszkalnego oraz zakup i montaż źródła ciepła wymienionego w 

załączniku nr 1 do Programu oraz podłączenie lokalu mieszkalnego do efektywnego źródła 

ciepła w budynku, wysokość dofinansowania dla beneficjentów końcowych uzależniona jest 

od dochodów beneficjenta lub osób w jego gospodarstwie domowym i teraz tak ważne 

rzeczy czyli deklaracja wstępna nie jest zobowiązaniem do udziału w Programie, a jej złożenie 

nie jest równoznaczne ze złożeniem wniosku o przyznanie dofinansowania, dopiero w 

przypadku uzyskania dotacji w ramach Programu Ciepłego Mieszkanie Gmina Zaniemyśl 

ogłosi nabór wniosków dla beneficjentów końcowych, osób fizycznych będących 

właścicielami, współwłaścicielami lub posiadających spółdzielcze własnościowe prawo do 

lokalu mieszkalnego znajdującego się w budynku wielorodzinnym znajdujących się na terenie 

Gminy Zaniemyśl, nie jest możliwe dofinansowanie w ramach Programu przedsięwzięć 

realizowanych w lokalach wynajmowanych, wypełnioną deklarację można złożyć w Biurze 

Obsługi Klienta Urzędu Gminy Zaniemyśl lub elektronicznie przez ePUAP w godzinach od 7:00 

do 15:00, w terminie do 27 grudnia, do godziny 15:00, w ramach otrzymanego grantu od 

Polskich Sieci Elektroenergetycznych, Spółka Akcyjna, zamontowana została stacja do 

naprawy rowerów przy ulicy Raczyńskiego w Zaniemyślu nieopodal fontanny, druga stacja 

zamontowana zostanie jeszcze w tym tygodniu jak tylko temperatura wzrośnie i pojawi się w 

okolicy przystani dla rowerów, obok placu zabaw przy Amfiteatrze w Zaniemyślu, umowa z 

PFRON na dofinansowanie ponad 90 tys. zł dla Gminy Zaniemyśl w ramach Programu 

Dostępny Samorząd - granty została już podpisana, dzięki temu zadbamy między innymi o 

możliwość dotarcia osobom ze szczególnymi potrzebami do Biura Obsługi Urzędu, realizacja 

zadania zgodnie z umową ma nastąpić do 30 czerwca 2023 roku, to właśnie w ramach tego, 

tego zadania ma być zrobiona platforma dla osób niepełnosprawnych, żeby mogły dotrzeć 
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do Urzędu, do Biura Obsługi Klienta, udekorowano Zaniemyśl w myśl koncepcji ekologicznie i 

ekonomicznie, na przykład wykorzystano wieże kwiatowe, zorganizowano akcje bombka 

bożonarodzeniowa z udziałem uczniów Szkół i Przedszkola, ozdobiono drzewka przy 

Urzędzie, podjęto współpracę ze stowarzyszeniem Ziemia Zaniemyska w celu wykorzystania 

informacji oraz fotografii do promocji historii i przyrody Gminy, te efekty, tej współpracy 

możecie Państwo już obserwować na Facebooku są informacje o historii takich ciekawych 

miejsc w Zaniemyślu, Wójt Gminy Zaniemyśl, Sołtys Sołectwa Czarnotki oraz Zarząd 

Ochotniczej Straży Czarnotki uroczyście otworzyli świetlicę wiejską w Czarnotkach, w ramach 

inwestycji wykonano całkowitą renowację świetlicy wiejskiej w Czarnotkach zarówno 

wewnątrz jak i na zewnątrz budynku, wykonano nową instalację elektryczną, centralnego 

ogrzewania i sanitarną, wykonano nową konstrukcję i pokrycie dachu, wewnątrz budynku 

dokonano remontu pomieszczenia sali, kuchni oraz sanitariatów, w ramach zadania 

wykonano powiększenie otworów okiennych wraz z wymianą okien i drzwi, wykonano 

podest z kostki brukowanej przed wejściem wraz z podjazdem dla osób niepełnosprawnych, 

w ramach inwestycji dokonano także renowacji budynku sceny, wartość inwestycji wyniosła 

645750,00 zł brutto, Gmina na dofinansowanie inwestycji otrzymała 400 tys. zł brutto z 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych Rządowy Program Wsparcia Gmin 

Popegeerowskich, informacje z zakresu Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej, trwa 

postępowanie przetargowe na odbiór i transport odpadów komunalnych pochodzących z 

nieruchomości pozostających w zorganizowanym przez Gminę Zaniemyśl systemie odbioru 

odpadów komunalnych w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2023 roku, oferty można 

składać do dnia 28 grudnia, Gmina w dniu 29 listopada złożyła oświadczenia składane przez 

odbiorców uprawnionych, o których mowa w artykule 2, punkt 2 litera b-e ustawy z dnia 27 

października tego roku o środkach nadzwyczajnych mających na celu ograniczenie wysokości 

cen energii elektrycznej oraz wsparciu niektórych odbiorców w 2023 roku, oświadczenie 

zostało złożone łącznie dla 88 punktów pomiarowych na terenie Gminy Zaniemyśl, 

rozstrzygnięto przetarg na kompleksową dostawę energii elektrycznej wraz z usługą 

dystrybucji do Gminy Zaniemyśl w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2023 roku, jako 

najkorzystniejszą wybrano ofertę wykonawcy Enea Spółka Akcyjna z siedzibą w Poznaniu na 

kwotę 2589742 zł i 51 gr brutto, ze względu na rosnące ceny energii elektrycznej 

wprowadzono przerwę nocną w oświetleniu pomiędzy godziną 23:00 a 5:00, wyłączone 

zostały wyznaczone linie oświetlenia ulicznego, rozpoczęto prace związane z remontem 

pomieszczeń znajdujących się w Urzędzie Gminy Zaniemyśl, to jest pomieszczenia, które 

docelowo mają być dla Posterunku Policji w Zaniemyślu, koszt zadania wynosi 149602 zł i 44 

gr brutto, wykonawcą prac jest firma Pro Make Przemysław Michalewicz z siedzibą w 

Dąbrowie, Posterunek Policji ma powstać w Zaniemyślu w kwietniu przyszłego roku, 

ogłoszono zapytanie ofertowe na zimowe utrzymanie dróg gminnych na terenie Gminy 

Zaniemyśl, w dniu dzisiejszym dokonano otwarcia ofert i najkorzystniejszą ofertę złożyła 

firma TOMFARM Tomasz Jackowiak z siedzibą w Zwoli za kwotę 172 zł i 80 gr brutto za 

godzinę odśnieżania pługiem oraz 183 zł i 60 gr brutto za odśnieżanie pługiem o innych 

parametrach, rozliczono umowę dotacji z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i 
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Gospodarki Wodnej w Poznaniu na likwidację wyrobów budowlanych zawierających azbest z 

terenu Gminy Zaniemyśl w roku 2021-2022 i otrzymaliśmy zwrot poniesionych kosztów w 

wysokości 28817,58 zł brutto, informacje dotyczące oświaty, 10 grudnia Szkoły Podstawowe 

z terenu Gminy Zaniemyśl wzięły udział w zaniemyskim kiermaszu świątecznym 

organizowanym przez Gminny Ośrodek Kultury i Urząd Gminy w Zaniemyślu, ważniejsze 

wydarzenia w Szkole Podstawowej imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego w 

Zaniemyślu, 6 grudnia grupa uczniów uczestniczyła w szkoleniu Młodzieżowi Liderzy Zdrowia 

organizowanym przez Sanepid w Środzie Wielkopolskiej, 12 grudnia dzieci z oddziału 

przedszkolnego spotkały się z przedstawicielami Schroniska dla zwierząt w Środzie 

Wielkopolskiej, dzieci przekazały karmę i koce dla potrzebujących zwierząt, Szkoła 

Podstawowa w Śnieciskach, zorganizowano kiermasz taniej książki, w konkursie plastycznym 

organizowanym przez Wielkopolskie Centrum Recyklingu w Jarocinie dwie uczennice zajęły 

wysokie miejsca, Alicja pierwsze miejsce i Laura drugie miejsce, bardzo serdecznie gratuluję 

dziewczynkom, organizator konkursu otrzymał ponad 450 prac plastycznych z czego Jury 

wybrało i nagrodziło 13, wszystkie te prace zostały opublikowane w kalendarzu 

Wielkopolskiego Centrum Recyklingu na rok 2023, działania Szkolnego Koła Wolontariatu - 

zbiórka produktów na rzecz dzieci i młodzieży z Domu Dziecka w Bninie, zbiórka pierników 

dla Hospicjum Palium i przygotowanie paczek dla osób starszych i seniorów, Przedszkole 

Samorządowe w Zaniemyślu, 10 grudnia przy Przedszkolu odbył się kiermasz świąteczny 

Miasteczko Świętego Mikołaja organizowany przez Radę Rodziców, Szkoła Podstawowa w 

Pigłowicach, 27 listopada samorząd uczniowski ogłosił zbiórkę słodyczy dla podopiecznych 

Domu Dziecka w Górze, w dniu od 28 listopada do 15 grudnia odbyła się akcja charytatywna 

Paczuszka dla Maluszka, zebrane artykuły przekazane zostaną do Domu Samotnej Matki w 

Poznaniu, 10 grudnia uczniowie Piotr i Jan startowali w zawodach karate w Zdunach, gdzie 

Piotr zajął drugie miejsce w Kumite i trzecie miejsce w Kata a Jan trzecie miejsce w Kumite, 

bardzo serdecznie gratuluję tych pięknych osiągnięć, Biblioteka Publiczna, w wyniku 

przeprowadzonego naboru na stanowisko młodszego bibliotekarza w Bibliotece Publicznej 

została wybrana Pani Maria Plebańska zamieszkała w Zaniemyślu, na konkurs wpłynęły dwie 

oferty, tylko jedna wyżej wymieniona spełniała kryteria formalne, Pani Plebańska rozpocznie 

pracę od stycznia przyszłego roku, w dniu 1 grudnia w Bibliotece odbyło się kolejne 

spotkanie z filmem dla grupki seniorek zrzeszonych w Kole Emerytów i Rencistów, ostatnie w 

tym roku spotkania Klubowiczów Dyskusyjnego Klubu Książki miało miejsce w dniu 13 

grudnia bieżącego roku, tematem dyskusji była książka Joanny Bator pod tytułem Ciemno 

prawie noc, w ramach współpracy z Przedszkolem Samorządowym odbyły się trzy czytania 

dzieci opowieści świątecznych, w tym 15, 16 i 19 grudnia z cyklu samorządowcy czytają 

dzieciom, w rolę prelegentów wcieliły się Wójt Gminy Zaniemyśl, Sekretarz Gminy i Dyrektor 

Biblioteki, jutro czyli jeszcze we wtorek 21 grudnia zaproszenie do czytania przyjął 

Przewodniczący Rady Gminy Zaniemyśl, w roku bieżącym z dotacji Ministra Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego w ramach dofinansowania dla bibliotek publicznych na zakup 

nowości wydawniczych oraz usługi zdalnego dostępu do książek w formatach e-booków i lub 

audiobooków, i lub synchrobooków - priorytet pierwszy, Kierunek Innowacji 1.1 Biblioteka 
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otrzymała środki finansowe w wysokości 5600 zł pochodzące z budżetu państwa zwane dalej 

środkami finansowymi Ministra, w dniu 30 listopada zakończono zakupy z tej dotacji, łącznie 

zakupiono 188 książek i 25 audiobooków do księgozbioru Biblioteki, informacje Zakładu 

Gospodarki Komunalnej, spółka wykonywała posypywanie dróg gminnych mieszaniną solna-

piaskową, wybudowano jedno przyłącze wodociągowe na terenie Gminy Zaniemyśl, w 

czwartek 15 grudnia nastąpiła awaria ogrzewania na Hali widowiskowo-sportowej w 

Zaniemyślu, w związku z brakiem dostępu do elementów kotła i koniecznością sprowadzenia 

części z zagranicy termin usunięcia usterki planowany jest w najbliższą środę to jest 21 

grudnia, z tego co wiem wszystkich zajęcia na Hali zostały w tym czasie odwołane, ponadto 

wykonano cykliczne prace porządkowe na terenie Gminy między innymi sprzątanie ścieżki 

pieszo-rowerowej, opróżnianie gminnych koszy na śmieci, informacje z Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Ośrodek Pomocy Społecznej w listopadzie zakończył przyjmowanie wniosków na 

dodatek węglowy i dodatki dla gospodarstw domowych na inne źródła ciepła, na dodatek 

węglowy łącznie wpłynęły 1162 wnioski z tego na dzień 19 grudnia rozpatrzono pozytywnie 

842 wnioski i wypłacono 2576520,00 zł, otrzymaliśmy już wszystkie zamówione środki na 

wypłatę dodatków węglowych i do świąt zostaną wypłacone wszystkie pozostałe pozytywnie 

rozpatrzone wnioski, na dodatek dla gospodarstw domowych na inne źródła ciepła wpłynęły 

243 wnioski, z tego do dnia 16 grudnia wypłacono 208 świadczeń, na kwotę 278 tys. zł i są to 

wszystkie pozytywnie rozpatrzone wnioski, Ośrodek od początku roku do dnia dzisiejszego 

przyjął 62 wnioski o wydanie Karty Dużej Rodziny, w okresie międzysesyjnym to jest 

dodatkowych 10 wniosków, wypłacono świadczenia na zapewnienie zakwaterowania i 

wyżywienia 33 obywatelom Ukrainy, siedmiu wnioskodawcom na kwotę 24840 zł, łącznie do 

dnia dzisiejszego wypłacono 1065640,00 zł, do świąt planuje się wypłatę kolejnej transzy dla 

wnioskodawców na ten cel, na bieżąco Ośrodek realizuje przyjmowanie wniosków, 

przyznawanie i wypłatę dodatków mieszkaniowych, świadczeń rodzinnych, świadczeń z 

funduszu alimentacyjnego oraz pomocy społecznej, dodatkowo w grudniu przyznano i 

wypłacono bezzwrotny zasiłek celowy z uwagi na zdarzenie losowe, od 1 grudnia Ośrodek 

przyjmuje wnioski na dodatek elektryczny, do dnia dzisiejszego wpłynęło 8 wniosków, jest to 

dodatek dla gospodarstw domowych, które nie skorzystały z innych dodatków do 

ogrzewania i ich głównym źródłem ogrzewania jest pompa ciepła lub ogrzewanie elektryczne 

zgłoszone w Centralnej Bazie Emisyjności Budynków i może tutaj jeszcze kilka takich 

informacji dotyczących dystrybucji węgla przez Urząd Gminy Zaniemyśl, do Urzędu Gminy 

wpłynęło do dnia dzisiejszego 326 wniosków o preferencyjny zakup węgla, 101 wniosków na 

zakup groszku i 225 wniosków na zakup orzecha, węgla o standardzie orzech, jeżeli chodzi o 

nasze zapotrzebowanie w pierwszej transzy zrobiliśmy to zapotrzebowanie na 100 ton 

groszku i 200 ton orzecha, można powiedzieć, że 100 ton groszku już do nas dotarło, jeżeli 

chodzi o orzech, z tych 200 ton, mamy na razie, na razie do Zaniemyśla dotarło 80 ton, cały 

czas czekamy na pozostałe 120 ton, niestety na składzie w Wielichowie jeszcze tego orzecha 

nie ma i w momencie kiedy się pojawi dopiero będzie do nas przywieziony, nie wyczerpuje to 

wszystkich wniosków, dodatkowo będziemy kolejne zapotrzebowanie składali na dodatkowe 

100 ton orzecha i 50 ton groszku, mam nadzieję, że to jest to, ta ilość wystarczy nam do 
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pokrycia zapotrzebowania na ten rok i teraz informacja z działalności Gminnego Ośrodka 

Kultury w Zaniemyślu w okresie od 29 listopada do 19 grudnia, we wskazanym okresie 

Gminny Ośrodek Kultury oprócz prowadzenie regularnych zajęć artystycznych zrealizował 

następujące wydarzenia: we współpracy z Gminą Zaniemyśl oraz Zakładem Gospodarki 

Komunalnej, Zarządcą Hali widowiskowo-sportowej zorganizował Zaniemyski kiermasz 

świąteczny w dniu 10 grudnia, wydarzenie zostało bardzo dobrze odebrane zarówno przez 

odwiedzających jaki wystawiających się rękodzielników, podczas wydarzenia odbyły się 

prezentacje artystyczne Szkół Podstawowych z Zaniemyśla, Śniecisk oraz Pigłowic, a także 

Skarbnicy Talentów, podczas wydarzenia swoje wyroby prezentowało około 40 wystawców, 

rękodzielników i rzemieślników, tego samego dnia w sali GOK odbył się Charytatywny 

Maraton Fitness współorganizowany z Active Wojciech Gorzelany, celem wydarzenia było 

wsparcie Zosi z Lubonieczka, dzięki wydarzeniu na konto zbiórki wpłynęło 2600 zł, 13 grudnia 

w sali GOK zebrali się członkowie Związku Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych 

Więźniów Politycznych na spotkaniu świątecznym, podczas wydarzenia odbył się występ 

Zespołu Lutnia, 14 grudnia podczas organizowanego przez Gminę opłatka dla samotnych 

odbył się występ wokalistów uczestników zajęć w GOK prowadzonych przez Klaudię 

Popielską, 15 grudnia w ramach wydarzenia Przedświąteczny Wieczorki odbył się koncert 

kolęd w wykonaniu wokalistów Gminnego Ośrodka Kultury oraz Zespołu Śpiewaczego Lutnia, 

17 grudnia odbył się natomiast świąteczny koncert Zespołu K&Gentlemen, 18 grudnia 

Zaniemyska Grupa Teatralna działająca w Gminnym Ośrodku Kultury zaprosiła publiczność 

do udział w przedstawieniu Świąteczna Sprawa, ostatnim wydarzeniem w ramach 

Przedświątecznych Wieczorków będzie zaplanowane na 30 grudnia wspólne kolędowanie z 

uczniami Agencji Rozwoju Artystycznego Gama oraz uczęszczającymi na zajęcia do Gminnego 

Ośrodka Kultury uczniami ogniska muzycznego Accord, już dziś serdecznie na nie 

zapraszamy, Gminny Ośrodek Kultury złożył wnioski granatowe do Ministerstwa Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego, pierwszy wniosek w ramach programu Infrastruktura Domów 

Kultury na kwotę dofinansowania 140 tysięcy zł na prace remontowe w tym remont dachu 

oraz doposażenie pracowni artystycznych, w ramach Programu Kultura Dostępna na kwotę 

45500 zł na organizację bezpłatnych wyjazdów do instytucji kultury, rozstrzygnięcie 

konkursów przewidywane jest w pierwszym kwartale 2023 roku, w pierwszej połowie 

grudnia rozpoczęły się prace adaptacyjne sali artystycznej umiejscowionej za sceną, w 

ramach dotychczasowych prac została postawiona ścianka oddzielająca salę od klatki 

schodowej, została wyburzona ściana w dotychczasowym pomieszczeniu służącym jako 

kuchnia, w wyniku prac okazało się, że przeciekający dach spowodował przemoknięcie sufitu 

w remontowanych pomieszczeniach i wymaga szybkiej interwencji remontowej co zostało 

zaplanowane na rok 2023, w związku z likwidacją pomieszczenia kuchennego została 

dokonana adaptacja jednego z pomieszczeń sanitarnych znajdujących się w pomieszczeniach 

piwnicznych oraz przerobienie jej na aneks kuchenny, do nowo powstałej sali artystycznej 

zostały zakupione energooszczędne lampy ledowe w tym z systemem awaryjnych, Gminny 

Ośrodek Kultury rozpoczął także akcje Poszukujemy i zwrócił się z prośbą do mieszkańców o 

przekazanie niepotrzebnych im mebli, celem akcji jest odrestaurowanie mebli przez 
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uczestników pracowni plastycznej oraz wykorzystanie do umeblowania nowo powstałej sali i 

chciałabym przeczytać podziękowanie przekazane przez Panią Barbarę Sowinską z Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Zaniemyślu, Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Zaniemyślu serdecznie dziękuję wszystkim 

osobom zaangażowanym w organizację spotkania świątecznego dla osób starszych, 

samotnych, dla osób potrzebujących pomocy, które odbyło się dnia 14 grudnia 2022 roku w 

restauracji Pozytywka, szczególne podziękowania dla Pani Justyny Dąbrowskiej Wójta Gminy 

Zaniemyśl, Pani Anny Zimmer kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu, Pani 

doktor Anny Gogojewicz z Instytutu Zdrowia, Pani Klaudii Popielski instruktora śpiewu w 

Gminnym Ośrodku Kultury w Zaniemyślu oraz jej podopiecznych, pracowników Gminnego 

Ośrodka Kultury w Zaniemyślu Pana Piotra i Pana Wojtka, Radnym Rady Gminy Zaniemyśl, 

firmom Meble Tłok Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, TORO Roger Troszyński 

Barbara Troszyńska spółka cywilna, Owoce-Warzywa Danuta Słoma, anonimowym 

darczyńcom Panu Piotrowi i Romanowi, wolontariuszom i wszystkim osobom, które wsparły 

nas w organizacji spotkania, spotkanie to połączone było z warsztatami edukacyjnymi na 

temat nadużywanie leków - bezpieczne zamienniki ziołowe, a w świąteczny nastrój 

wprowadził gości śpiew kolęd w wykonaniu naszej utalentowanej młodzieży, Święta Bożego 

Narodzenia to czas magiczny, w którym nikt nie powinien być sam, każdy powinien być 

obdarowany ciepłem i dobrym słowem wierzę, że chęć pomagania nigdy nie zgaśnie w 

naszych sercach czyniąc nas coraz lepszymi i wspaniałomyślnymi wobec innych, z okazji Świąt 

Bożego Narodzenia życzę Państwu pełnego miłości spojrzenia na świat i drugiego człowieka, 

wiary, która może przenosić góry, nadziei, która nigdy nie zgaśnie, miłości, która jest 

światłem życia, witajmy 2023 rok szczęśliwi, uśmiechnięci do siebie, życzliwi, pełni nadziei, 

wiary i miłości z poważaniem Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Zaniemyślu Barbara Sowinska, też przyłączamy, dziękujemy za życzenia i 

również się do nich przyłączamy, to wszystkie informacje, dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, czy są pytania do przedstawionej informacji, nie widzę w takim razie 

przejdziemy do punktu czwartego interpelacje i zapytania Radnych 

 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy ktoś z Państwa Radnych chciałbym złożyć interpelację, bardzo proszę Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz 

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

bardzo dziękuję, mam przygotowaną interpelację do Pani Wójt za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy Zaniemyśl, na podstawie przepisów dotyczących interpelacji 

Radnych Rady Gminy zwracam się z wnioskiem o ponowną analizę zasadności zaplanowania, 
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a następnie o odstąpienie od wycinki drzew przy ulicy Działkowej w Zaniemyślu w ramach 

planowanego przedsięwzięcia pod nazwą przebudowa ulicy Działkowej w Zaniemyślu, 

zgodnie z przedstawionym Radzie Gminy planem sytuacyjnym stanowiącym część projektu 

budowlanego dla wyżej wymienionego przedsięwzięcia z ulicy Działkowej mają zostać, ma 

zostać usunięta większość rosnących tam drzew to jest 32 drzewa na 39 ogółem przy czym 

plan ten jest narysowany na nieaktualnej już mapie i na ulicy Działkowej w tej chwili rośnie 

już tylko 36 drzew, dokładny wiek, wymiary drzew ani ich stan zdrowotny nie są określone 

ponieważ póki co nie została sporządzona inwentaryzacja zieleni ani wykaz drzew i krzewów 

do wycinki, jednak nawet obserwator amator z zakresu dendrologii potrafi rozpoznać zresztą 

to kilkudziesięcioletnie okazały jesiony oraz jarzęby, których czerwone owoce nawet teraz w 

najbardziej burej porze roku dodają ulicy kolorytu, dzięki tym drzewom ulica Działkowa 

zachowuje specyficzny charakter małego miasteczka jakim Zaniemyślu był w przeszłości, bo 

właśnie ulica Działkowa jest ostatnią pod względem położenia, ulicą starego Zaniemyśla, 

widoczną na mapach nawet z lat 40 XX wieku i starszych, jest to ta część Zaniemyśla, która 

pomimo dzisiejszego wiejskiego statusu miejscowości zachowuje miejski charakter, a stare 

drzewa są częścią tej specyfiki i zachowanie powinno być naszą wspólną troską, to cenne 

dziedzictwo pozostawione nam przez poprzedników, podnoszone w niniejszej sprawie 

argumenty o konieczności wygospodarowania miejsc postojowych oraz budowy sieci 

wodociągowej, które rzekomo pozostają w konflikcie z istniejącym zadrzewieniem nie 

wydają się dość mocne, o miejsca postojowe każdy z mieszkańców powinien zadbać na 

własnej posesji, miejsca postojowe dla osób przyjezdnych, na przykład korzystających z 

targowiska przy Placu Berwińskiego, czy załatwiających swoje sprawy w tak zwanym centrum 

Zaniemyśla, można by zorganizować na gminnym placu na tyłach Gminnego Ośrodka Kultury 

i Urzędu oraz tej części ulicy Działkowej, gdzie nie ma już drzew, to jest na odcinku od ulicy 

Kochanowskiego do ulicy Nowej, zresztą aktualnie praktykowane na ulicy Działkowej 

parkowanie równoległe wzdłuż krawężników nie wydaje się zagrażać bezpieczeństwu 

uczestników ruchu drogowego, a gdyby nową organizacją ruchu zostało ograniczone 

wyłącznie do jednej strony ulicy wtedy najprawdopodobniej zatoki okazałoby się zbędne, a 

co ważne, na planie sytuacyjnym projektowanej przebudowy pokazano zatoki parkingowe 

zaprojektowane na dwadzieścia trzy pojazdy, czy dzięki ich pobudowaniu wzdłuż ulicy 

Działkowej zaparkuje więcej samochodów niż parkuje tam dzisiaj, nie sądzę, natomiast co do 

sieci wodociągowej to jej budowa zgodnie ze współczesnymi standardami powinna zostać 

zaprojektowana z poszanowaniem istniejącego zadrzewienia z zastosowaniem technologii i 

rozwiązań projektowych pomocnych w ochronie zieleni, nowy rurociąg powinien zostać 

zlokalizowany w takiej odległości od drzew i na takiej głębokości by jak w najmniejszym 

stopniu naruszać ich strefę korzeniową, spośród drzew zaplanowanych do wycinki na planie 

sytuacyjnym 16 znalazło się w potencjalnych zatokach postojowych, 3 na chodniku, 2 na 

wjazdach na posesji, a 11 co prawda w projektowanych strefach zieleni jednak ze względu na 

bliskość chodnika również zakwalifikowano je do wycinki pod pretekstem troski o stan 

nawierzchni chodnika w przyszłości, ze statystyk tych widać, że autor projektu myśli w 

starych kategoriach według, których ewentualne konflikty między zielenią a 
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przedsięwzięciami budowlanymi rozwiązuje się poprzez eliminację zieleni, a przecież 

chodniki nie muszą mieć równej szerokości zwłaszcza tak duże jak zaplanowano tutaj czyli 

średnio około 2 m po każdej stronie ulicy i prostych krawędzi na całej swej długości, w 

pobliżu drzew można zaprojektować delikatne łuki, które będą okalać drzewa odsłaniając 

glebę i dając dostęp wodzie i powietrzu do strefy korzeni, wykonanie nowych nasadzeń w 

miejsce usuniętych drzew, obiecane choć jeszcze nie zaprojektowane, nie jest 

satysfakcjonującym rozwiązaniem ponieważ w zwartej zabudowie miejskiej, a z taką mamy 

do czynienia w starym Zaniemyślu to duże drzewa mają znaczenie wpływając na mikroklimat 

i estetykę, zamiast je usuwać wykorzystajmy potencjał ulicy Działkowej jako alei spacerowej, 

o nieprzecenionej roli drzew na terenach zurbanizowanych napisano już wiele jednak ciągle 

zieleń nie jest traktowana priorytetowo w procesach inwestycyjnych, a zielona infrastruktura 

przegrywa z tą betonową, trudno nam zrezygnować z korzyści, które ułatwiają życie ale na 

krótką metę, owszem dobrze jest znaleźć miejsce parkingowe blisko sklepu czy urzędu 

jednak w upalne dni nic nie zastąpi cienia dawanego przez duże drzewa, dobrze jest mieć 

szeroki wjazd na posesję jednak nic nie oczyścić powietrza z pyłów i kurzu tak jak to czynią 

drzewa, kilka tygodni temu został udostępniony do konsultacji społecznych projekt Strategii 

Rozwoju Gminy Zaniemyśl 2030 plus, w projekcie tym przyjęto wizję rozwoju Gminy 

Zaniemyśl na najbliższe lata jako zielonej wyspy w sąsiedztwie Poznania, mamy okazję 

zadbać o to by sam Zaniemyśl nie stał się szarą wyspą na tle pozostałej części gminy i nie jest 

to pierwsza taka okazja kilkanaście lat temu trzeba było dokonać podobnego wyboru między 

utworzeniem miejsc postojowych a pozostawieniem starych drzew, wtedy dotyczyło to ulicy 

Raczyńskiego i na nasze wspólne szczęście skończyło się zachowaniem zaniemyskich plant, 

które do dziś cieszą i służą mieszkańcom, i przyjezdnym, dokumentacja projektowa dla 

zadania pod nazwą przebudowa ulicy Działkowej w Zaniemyślu nie została jeszcze 

zakończona, na dzisiejszej sesji mamy podjąć uchwałę, w której ostateczny termin jej 

wykonania zostanie przedłużony do 15 czerwca przyszłego roku, dlatego jest jeszcze czas i 

możliwości, aby przeanalizować i zmodyfikować nieukończony projekt, nie kwestionując 

zasadność modernizacji ulicy Działkowej proszę o ograniczenie wycinki drzew do 

absolutnego minimum i jeszcze jeden cytat na zakończenie w kontekście potrzeby dbałości o 

stan zasobów wodnych, przeciwdziałania występowaniu zjawisk ekstremalnych, 

odpowiedniego reagowania oraz adaptacji do zmian klimatu potrzebne jest wprowadzenie i 

egzekwowanie standardów ochrony zieleni w procesie inwestycyjnym obejmujących między 

ograniczenie likwidacji terenów zieleni i wycinki drzew przy realizacji nowych inwestycji, to 

jest cytat wprost z projektu Strategii Rozwoju Gminy Zaniemyśl 2030 plus i liczę na to, że ona 

zostanie nie tylko przyjęta przez gminę ale również wprowadzona w życie, bardzo dziękuje i 

teraz taka techniczna prośba, interpelacje składa się na piśmie i u nas w Radzie tradycyjnie 

realizuje się ten wymóg poprzez przekazanie wydrukowanych tekstów i podpisanych 

Przewodniczącemu co zaraz uczynię, natomiast ja ten tekst uzupełniłam o kilka przypisów, w 

których są linki do materiałów uzupełniających niektóre tezy i postulaty i żeby te linki były 

aktywne nie trzeba było ich wyszukiwać to ja przekażę tą interpelację również w wersji 
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dokumentu podpisanego elektronicznie, gdzie linki będą aktywne i bardzo bym prosiła żeby 

BIP-ie zamieścić właśnie tę wersję, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze dziękuję bardzo, czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze chciałbym złożyć interpelację, 

nie widzę, w takim razie przejdziemy do punktu piątego, odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania Radnych 

 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

na poprzedniej sesji nie było interpelacji więc ten punkt jest wyczerpany  

 

6. Podjęcie uchwał: 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

przejdziemy do punktu szóstego, podjęcie uchwał i w podpunkcie pierwszym, w sprawie 

określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu i tu bardzo proszę Panią Edytę Jankowską o 

przestawienie projektu 

 

1) projekt uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej 

podstawą do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu niepełnosprawnych dzieci, 

młodzieży i uczniów do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 

4 i 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe przedstawiła Edyta Jankowska, 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo dziękuję, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa 

Radnych nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, to w takim 

razie przystąpimy do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu 

rodzicom kosztu przewozu niepełnosprawnych dzieci, młodzieży i uczniów do placówek 

oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 i 4a ustawy z dnia 14 grudnia 

2016 r. – Prawo oświatowe 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/359/2022 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo dziękuję, przejdziemy do podpunktu 

drugiego, w sprawie opłaty targowej, i tu poproszę Pana Marcina Kropińskiego o omówienie 

projektu uchwały 

 

2) projekt uchwały w sprawie opłaty targowej przedstawił Marcin Kropiński, Kierownik 

Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, o chwileczkę, Radny 

Michał Maliński, bardzo proszę  

 

radny Michał Maliński 

ja mam takie pytanie, chciałem się dowiedzieć na jaki cel, na co są przeznaczone środki z tej 

opłaty, te pozostałe 80%  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

no one, wchodzą do budżetu Gminy i to jest nie ma żadnego celu jest to po prostu dochód 

Gminy Zaniemyśl  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Radny Michał Maliński  

 

Radny Michał Maliński 

przepraszam to mój błąd, chciałem wyłączyć ale się włączyło coś innego  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze, czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych, nie widzę, w takim razie przystąpiły do 

głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

opłaty targowej 
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Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/360/2022 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo proszę Panie Marcinie kolejny projekt 

uchwały, w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na poprawienie 

warunków zagospodarowania 

 

3) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie 

bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, 

nieruchomości położonej w Zaniemyślu Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję czy są pytania do przedstawionego projektu, bardzo proszę Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

bardzo dziękuję, mam prośbę, Gdyby Pani Mecenas mogła skomentować ten wybór trybu 

sprzedaży, czyli w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania 

nieruchomości sąsiedniej ponieważ w ustawie mamy zastrzeżenie w tym przepisie, jeżeli nie 

można nieruchomości zagospodarować, przepraszam przeczytam dokładnie, jeżeli nie może 

być ta nieruchomość zagospodarowana jako odrębna nieruchomość to mamy taką sytuację, 

że ta nieruchomość, która miała być przedmiotem sprzedaży sąsiaduje z dwiema innymi 

nieruchomościami mniej więcej w takim samym stopniu z każdą z nich, na dodatek przylega 

do działki drogowej, gdzie co prawda droga jeszcze no nie istnieje, ale nie ma formalnych 

przeszkód, żeby ją urządzić do działki drogowej własności Gminy Zaniemyśl i czy na pewno w 

takiej sytuacji właściwe jest sprzedawanie w tym trybie, dziękuję  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

to przepraszam jeszcze ja, bo podczas rozmów na Komisji była podnoszona ta kwestia i 

chciałem doprecyzować, bo wtedy po prostu nie miałem takiej wiedzy, więc po jednej 

stronie tej nieruchomości jest powiedzmy osoba fizyczna, po drugiej stronie tej 
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nieruchomości sprzedawanej jest spółka, która ma tego samego właściciela co tamta, czyli 

osobę fizyczną, która jest właścicielem tam tej drugiej nieruchomości myślę, że ten aspekt 

ma tutaj znaczenie czyli generalnie Gmina będzie sprzedawać w sensie formalnym, znaczy 

mogłaby sprzedać, dwom podmiotom, tak oczywiście, ale generalnie sprowadza się to do 

jednego, do jednej osoby fizycznej, tak w kontekście tutaj uzupełnienia tego, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy jeszcze Radna Kasia  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

tak Pani Mecenas też tak uważa, że to jest ten sam podmiot  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

to jest też kwestia określenia jaki jest stan faktyczny, nie tylko prawny, musi ktoś ocenić, tak, 

a tutaj rozumiem, że kierownik wydziału  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

troszeczkę bliżej mikrofonu  

 

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska 

kierownik wydziału ocenił tą sytuacje i uznał, że ona wypełnia tutaj tą dyspozycje przepisu  

 

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

to jeszcze dokładając, więc na pewno jest sytuacja taka, że trudno zagospodarować tą 

działkę zupełnie oddzielnie i jest tak naprawdę kwestia czy to mogłoby być sprzedane pod, 

tak jak już to wcześniej mówiłem, podmiotowi, która jest na lewo od tej działki, czy na 

prawo, tak, po jednej stronie jest spółka i generalnie ta nieruchomość obecnie nazwijmy to 

nieformalnie jest użytkowana przez tą spółkę, nie płaci za to ta spółka, bo po prostu jest w 

takim stanie, a po prawej stronie jest osoba fizyczna, która jest właścicielem tej spółki tak, że 

tak naprawdę tutaj kwestie przetargu, tak, trudno tutaj szukać podmiotu poza tymi dwoma, 

tak, a mamy tak naprawdę do czynienia albo ze sprzedażą spółce, albo sprzedażą dla 

właściciela tej spółki tak, że nie tak nie ma, nie widzę tutaj większego problemu jakby  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dobrze dziękuję bardzo, proszę jeszcze Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

no bardzo dziękuję, to ja tylko takie pytanie uszczegóławiające, to rozumiem, że uznał Pan, 

tak, sam z siebie, że ta działka nie może podlegać samoistnej działalności, nie może jej 

wyodrębnić, nie może komukolwiek innemu sprzedać tylko musi być sprzedana tym dwóm 

podmiotom, czy osobie fizycznej, czy tej spółce  
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Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

to jest kwestia taka, że gdyby ten podmiot nie zwrócił się do Gminy ta działka w ogóle nie 

podlegała by tej sprzedaży, ze względu na to, że taki wniosek wpłynął i była taka po prostu 

prośba ze strony tego podmiotu ta sprawa w ogóle ruszyła, bo ogólnie gmina nie sprzedaje 

dróg, które po prostu działek, które są ogólnie drogą, tak, wiadomo według miejscowego 

planu zagospodarowania można również przeznaczyć pod działalność gospodarczą i dlatego 

w ogóle to sprawa ruszyła, bo podział, który był wykonany, nie wiem, około 30, nie chcę tutaj 

źle powiedzieć, około 30 lat temu, zakładał, że ta działka będzie drogową, według 

miejscowego planu zagospodarowania jest to działka, która służy pod działalność 

gospodarczą i tutaj tak w uzasadnieniu wpisaliśmy tak, że tak to wygląda, ogólnie tylko ze 

względu na prośbę tego podmiotu, żeby tą sprawę wyregulować to sprawa ujrzała światło 

dzienne, to nie jest działka, żeby ją po prostu w takim normalnym obrocie sprzedawać, 

dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Radny Tomasz Grabowski ad vocem  

 

Radny Tomasz Grabowski 

dziękuję, to taka tylko konkluzja, to gdyby się właściciel czy użytkownik nie wychylił to nawet 

byśmy nie wiedzieli, że bezumownie korzysta z tej działki i Gmina w tej kwestii tak naprawdę 

nie zrobiła nic, żeby nie wiem sprawdzić stan prawny, kto tam użytkuje, czy jakieś pieniądze z 

tego można pobrać i czy jakieś pożytki dla Gminy by były  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

to nie do końca, nie do końca tak, już wiedzieli wcześniej i poprzez to, że wiedzieliśmy 

pojawił się ten wniosek tak, że tak to wygląda, znaczy ja mogę tylko powiedzieć, że 

oczywiście to było zrobione późno w kontekście tej całej, tej całej sytuacji, natomiast jest to 

tak zakończona jak tutaj po prostu jest przedstawiony, tak, czyli, że po prostu pójdzie w 

kierunku sprzedaży  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Szanowni Państwo Radni, cały czas trwa procedura weryfikowania działek gminnych, tak, my 

ją zakończyliśmy tak naprawdę rzecz biorąc, inwenturę zakończyliśmy w tym roku i w tej 

chwili wszystkie takie działki, które są zagospodarowane przez, można powiedzieć 

nieprawnie, ich stan prawny jest regulowany i między innymi ta uchwała, która ma tą 

sytuację wyjaśnić  
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Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

jeszcze też chciałem dodać, bo pojawił się przepis prawa, który nakazuje, znaczy nakazuje, no 

zobowiązuje Wójta do wydania zarządzenia dotyczące planu i też zagospodarowania 

poszczególnych działek tak, że to tak naprawdę dopiero podczas ten plan będzie, pewne 

rzeczy będą widoczne no i do końca tego roku będzie taki taki plan opublikowany tak, że a 

inną sprawą jest zupełnie dojście do tego, żeby tak powiem podmioty obce nie były na 

naszych działkach, no bo jeżeli gmina posiada 1000 działek to, to nie jest coś co można zrobić 

w ciągu krótkiego czasu, biorąc pod uwagę jeszcze to, że no jest dużo działek, które po 

prostu mają nieuregulowany stan, czyli po prostu jakiś podmiot na przykład wybudował się 

częściowo na tej działce i to nie jest wybudowane, które jest jasne tak, że to widać mocno 

tylko po prostu na przykład wchodzi minimalnie w granicę, tak, że to jest, różne są sytuacje i 

to nie jest takie po prostu proste, żeby to wszystko wykonać  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

bardzo proszę jeszcze Pani Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

akurat ta sytuacja można powiedzieć trwa od dziesięcioleci, tak, więc myślę, że to jest dobry 

czas, żeby sytuację wyjaśnić z takich innych rzeczy, które w tej chwili były też na korzyść 

Gminy przesuwane granice działki to były, to były granice parku w Śnieciskach, które również 

nie odpowiadały w terenie, ogrodzenie nie odpowiadało stanowi faktycznemu i też 

musieliśmy to zmieniać  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, jeżeli nie ma więcej pytań to zapytam Państwa czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, bardzo proszę o 

podłączenie głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie bezprzetargowym na 

poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej, nieruchomości 

położonej w Zaniemyślu 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, 

Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
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Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/361/2022 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo dziękuję i Panie Marcinie proszę o kolejny 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

 

4) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Zaniemyśl Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie będziemy 

głosować 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie i odstąpienie od obowiązku przetargowego przy 

zawarciu przez Wójta Gminy Zaniemyśl umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Zaniemyśl 

  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/362/2022 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo dziękuję i Panie Marcinie proszę o kolejny 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

 

5) projekt uchwały w sprawie uzgodnienia wprowadzenia zmian przy pomniku przyrody 

„Aleja grabowa”, w tym dosadzenia drzew gatunek grab pospolity Marcin Kropiński, 
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Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa 

Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie 

będziemy głosować 

 

Głosowano w sprawie: 

uzgodnienia wprowadzenia zmian przy pomniku przyrody „Aleja grabowa”, w tym 

dosadzenia drzew gatunek grab pospolity 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/363/2022 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo dziękuję Panie Marcinie 

Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 

dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

przejdziemy do podpunktu szóstego, w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego, bardzo proszę Panią Skarbnik Agnieszkę Scheffler o 

omówienie projektu uchwały 

 

6) projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasających z 

upływem roku budżetowego 2022 przedstawiła Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z 

Państwa Radnych nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, 

przystąpimy w takim razie do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 
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ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasających z upływem roku budżetowego 2022 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/364/2022 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo proszę Panią Agnieszkę o przedstawienie 

podpunkt siódmy, w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na 2022 rok  

 

7) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2022 przedstawiła 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

tak przyjdziemy teraz do przegłosowania, najpierw może pytanie, czy są jakieś pytania do 

przedstawionego projektu, nie widzę, to w takim razie przystąpili do przegłosowania 

autopoprawek, proszę o podłączenie głosowania 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki dotyczącej zapisów w załączniku nr 2 i 4 do projektu uchwały - dotyczy 

zwiększenia o kwotę 40 tys. zł zaplanowanych wydatków bieżących na odbiór i transport 

odpadów komunalnych (dział 900 rozdział, 90002, paragraf 4300) oraz zmniejszenia 

wydatków majątkowych o kwotę 40 tys. zł dotyczących realizacji zadania pn. Odtworzenie 

budynku Dworku Szwajcarskiego na Wyspie Edwarda w Zaniemyślu (dział 921, rozdział 

92120, paragraf 6580) 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 
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Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam czy uchwała została podjęta, autopoprawki zostały przyjęte, przepraszam, teraz 

przejdziemy do głosowania uchwały, ale zapytam jeszcze, czy ktoś z Państwa Radnych nie 

zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie proszę o 

podłączenie głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2022 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/365/2022 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl, 

bardzo proszę Panią Agnieszkę o przedstawienie kolejnego projektu, podpunkt ósmy, w 

sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

 

8) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

przedstawiła Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję, czy są pytania do omawianego projektu, nie ma, to przystąpimy teraz do 

głosowania autopoprawki, proszę o podłączenie głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki dotyczącej zapisów w załączniku nr 1 i 2 do projektu uchwały - dotyczy 

zwiększenia w 2022 roku o kwotę 40 tys. zł zaplanowanych wydatków bieżących oraz 

zmniejszenia wydatków majątkowych o kwotę 40 tys. zł. W przedsięwzięciu pn. Odtworzenie 

budynku Dworku Szwajcarskiego na Wyspie Edwarda w Zaniemyślu przeniesiono 

zaplanowane wydatki w kwocie 40 tys. zł z roku 2022 na rok 2024 

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

stwierdzam, że autopoprawka została przyjęta, zapytam czy ktoś z Państwa Radnych nie 

zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy do 

głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/366/2022 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta i drodzy Państwo tutaj bym chciał teraz ogłosić 10 

minut przerwy 

10 – cio minutowa przerwa 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

wznawiamy obrady po przerwie, w tej chwili będziemy mieli podpunkt dziewiąty w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, bardzo proszę Panią 

Agnieszkę  

 

9) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zaniemyśl przedstawiła Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, ja może w tej chwili odczytam, dobrze, w sprawie, opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 14 grudnia 2022 roku, opinia pozytywna, czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się 

przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, 

Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (4) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/367/2022 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta i przejdziemy do podpunktu dziesiątego, w sprawie 

uchwały budżetowej na 2023 rok, w podpunkcie pierwszym będziemy mieli odczytanie 

projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, bardzo proszę Panią Skarbnik  

 

10) projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023:  

 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

projekt tej uchwały został przedstawiony Państwu czyli Państwu i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej jakby w treści zarządzenia z 15 listopada 2022 roku i pozwolę sobie odczytać 

właśnie projekt i uzasadnienie do tego projektu uchwały, uchwała Rady Gminy Zaniemyśl 

sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zaniemyśl na rok 2023, na podstawie obowiązujących 

przepisów prawa Rada Gminy Zaniemyśl uchwala co następuje, paragraf pierwszy, ustala się 

łączną kwotę dochodów budżetu na rok 2023 w wysokości 39619588 zł i 40 gr, z tego 

dochody bieżące w kwocie 31198650 zł i 67 gr, dochody majątkowe w kwocie 8420937 zł i 73 

gr, zgodnie z załącznikiem nr 1, dochody, o których mowa w punkcie pierwszym obejmują w 

szczególności, dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 2429303 zł, zgodnie z załącznikiem nr 3, 

dotacje celowe na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 
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jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 168624 zł, zgodnie z załącznikiem nr 4, 

dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z 

udziałem środków, o których mowa w artykule 5 ustęp 1 punkt 2 i 3 ustawy o finansach 

publicznych w wysokości 123864 zł, zgodnie z załącznikiem nr 1, paragraf 2, ustala się łączną 

kwotę wydatków budżetu na rok 2023 w wysokości 45996927 zł i 99 gr, z tego wydatki 

bieżące w wysokości 33211235 zł i 56 gr, wydatki majątkowe w wysokości 12785692 zł i 43 

gr, zgodnie z załącznikiem nr 2, wydatki, o których mowa w punkcie pierwszym obejmują w 

szczególności, wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 2429303 zł, zgodnie z załącznikiem nr 3, 

wydatki związane z realizacją zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 

jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 168624 zł, zgodnie z załącznikiem nr 4, 

wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w artykule 5 ustęp 1 

punkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych w części związanych z realizacją zadań jednostki 

samorządu terytorialnego w wysokości 170663 zł i 82 gr, zgodnie z załącznikiem nr 2, określa 

się plan wydatków majątkowych na rok 2023 zgodnie z załącznikiem nr 5, paragraf trzeci 

deficyt budżetu w kwocie 6377339 zł i 59 gr zostanie sfinansowany przychodami z tytułu 

kredytów i pożyczek w wysokości 6377339 zł i 59 gr, paragraf 4, określa się łączną kwotę 

planowanych przychodów w wysokości 6695439 zł i 68 gr, zgodnie z załącznikiem nr 9, 

paragraf 5, określa się łączną kwotę planowanych rozchodów w wysokości 318100 zł i 9 gr, 

zgodnie z załącznikiem nr 9, paragraf 6, ustala się zestawienie planowanych kwot dotacji 

udzielanych z budżetu Gminy Zaniemyśl, dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych 

w wysokości 2327700 zł, dotacji dla jednostek z poza sektora finansów publicznych w 

wysokości 2412020 zł, zgodnie z załącznikiem nr 6, paragraf 7, zakres i kwotę środków na 

realizację zadań w ramach funduszy sołeckich określa załącznik nr 7, paragraf 8, dochody z 

wpływów z tytułu opłat i kar, o których mowa w artykule 402 ustęp 4-6 ustawy prawo 

ochrony środowiska przeznacza się na finansowanie wydatków z zakresu ochrony 

środowiska w zakresie określonym ustawą, zgodnie z załącznikiem nr 8, paragraf 9, określa 

się plan przychodów środków z Rządowego Funduszu Polski Ład, Program Inwestycji 

Strategicznych na 2023 rok, zgodnie z załącznikiem nr 10, paragraf 10, ustala się limit 

zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek w kwocie 7695439 zł i 68 gr, z tego na 

pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu do wysokości 1 

miliona złotych, finansowanie planowanego deficytu budżetu do wysokości 6377339 zł i 59 

gr, spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów do 

wysokości 318100 zł i 9, paragraf 11, upoważnia się Wójta do zaciągania kredytów i pożyczek 

na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu do wysokości 1 

miliona zł, zaciągania kredytów i pożyczek, o których mowa w artykule 89 ustęp 1 punkt 2-3 

ustawy o finansach publicznych, z dnia 27 sierpnia 2009 roku, do wysokości 6695439 zł i 68 

gr, paragraf 12, upoważnia się Wójta do dokonywania zmian w budżecie polegających na 

przeniesieniach w planie wydatków między paragrafami i rozdziałami w ramach działu w 

zakresie wydatków na wynagrodzenia ze stosunku pracy oraz wydatków majątkowych, 

lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach niż 
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bank prowadzący obsługę budżetu, dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków 

związanych ze zmianą kwot lub uzyskanie płatności przekazywanych z budżetu środków 

europejskich o ile zmiany te nie pogorszą wyniku budżetu, zmianami w realizacji 

przedsięwzięcia finansowanego z udziałem środków europejskich albo środków, o których 

mowa w artykule 5 ustęp 1 punkt 3 o ile zmiany te nie pogorszą wyniku budżetu, zwrotem 

płatności otrzymanych z budżetu środków europejskich, paragraf 13, upoważnienia się Wójta 

w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa do dokonywania zmian w planie dochodów i 

wydatków budżetu jednostki samorządu terytorialnego, w tym dokonywania przeniesień 

wydatków między działami, klasyfikacji budżetowej, dokonywania czynności, o których 

mowa w artykule 258 ustęp 1 punkt 2 i 3 ustawy, z dnia 27 sierpnia 2009 roku, o finansach 

publicznych, paragraf 14, dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych w kwocie 151200 zł i 53 gr przeznacza się na realizację Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w kwocie 148700 zł i 53 gr oraz na realizację zadań 

określonych w Programie Przeciwdziałania Narkomanii w kwocie 2,5 tys. zł, paragraf 15, 

dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 2604480 zł 

przeznacza się na wydatki związane z pokrywaniem kosztów funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami na terenie Gminy w kwocie 2604480 zł, paragraf 16, tworzy się 

rezerwy, ogólną wysokości 100 tys. zł, celową w wysokości 130 tys. zł, z tego na realizację 

zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 130 tys. zł, paragraf 17, ustala 

się kwotą dwóch milionów złotych, do której Wójt może samodzielnie zaciągać 

zobowiązania, paragraf 18, wykonanie uchwały powierza się Wójtowi, paragraf 19, uchwała 

wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2023 roku i podlega publikacji w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Wielkopolskiego, uzasadnienie do odczytanego projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Zaniemyśl na rok 2023, prace nad budżetem Gminy Zaniemyśl na 

rok 2023 przebiegały w oparciu o zapisy ustawy o samorządzie gminnym oraz zapisy ustawy 

o finansach publicznych, dodatkowo budżet Gminy opracowano na podstawie danych i 

prognoz w szczególności były to informacja Ministra Finansów o rocznych planowanych 

kwotach poszczególnych części subwencji ogólnej dla Gminy Zaniemyśl oraz planowanej 

kwocie dochodów z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych 

i osób prawnych na 2023 rok, informacje od Wojewody Wielkopolskiego o kwotach 

dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej oraz dotacji 

celowych przeznaczonych na realizację zadań z zakresu administracji rządowej oraz zadań 

własnych, informacji z Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Koninie o kwotach dotacji 

celowych przeznaczonych na realizację zadań z zakresu administracji rządowej, wskaźników 

przyjmowanych do opracowania projektu budżetu na rok 2023, przepisów ustawy o 

dochodach jednostek samorządu terytorialnego, budżet Gminy Zaniemyśl zawiera 

następujące założenia, prognozowane dochody budżetowe to kwota 39619588 zł i 40 gr, 

prognozowane wydatki budżetowe to kwota 45996927,99 zł, przychody w wysokości 

6695439 zł 68 gr, rozchody natomiast to kwota 318100 zł i 9 gr, planuję się, że budżet Gminy 

Zaniemyśl zamknie się deficytem w kwocie 6377339 zł i 59 gr, plan dochodów Gminy 
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Zaniemyśl na rok 2023, teraz będzie omówienie dochodów, został ustalony w kwocie 

39619588 zł i 40 gr, obejmuje on zarówno dochody bieżące jak i majątkowe, dochody 

bieżące w kwocie 31198650 zł i 67 gr, dochody majątkowe w kwocie 8420937 zł i 73 gr, w 

rezultacie dochody bieżące stanowią 78,75% dochodów ogółem, a dochody majątkowe to 

21,25% dochodów ogółem, zgodnie z zawiadomieniem Ministerstwa Finansów w projekcie 

budżetu na 2023 roku ujęto udziały we wpływach z podatku dochodowego od osób 

fizycznych w kwocie 7792401 zł, udziały Gminy we wpływach z podatku dochodowego od 

osób fizycznych w 2023 roku zgodnie z zawiadomieniem wynosić będzie 38,40%, udziału we 

wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych to kwota 332662 zł, a cześć 

oświatowa subwencji ogólnej zaplanowana jest kwocie 8713424 zł, zgodnie z otrzymaną 

informacją w kwocie tej subwencji zostały już zawarte zmiany z zakresu zadań oświatowych, 

najważniejsze z nich to zmiana liczby etatów nauczycieli i stopni awansu zawodowego, w tym 

także skutki przechodzące wzrostu o 4,4% średnich wynagrodzeń nauczycieli od 1 maja 2022 

roku, a także skutki wzrostu o 7,8% średnich wynagrodzeń nauczycieli od 1 stycznia 2023 

roku, część wyrównawcza subwencji ogólnej to kwota 1233622 zł, część równoważąca 

subwencji ogólnej to kwota 47071 zł, dotacje i środki bieżące na zadania zlecone i zadania 

własne to kwota 3344996 zł i 30 grosze, w tej kwocie dotacje na zadania zlecone to 2429303 

zł, a dotacje na zadania własne 747069 zł i 30 gr i dotacje według porozumień z jednostkami 

samorządu to kwota 168624 zł, dotacje i środki przeznaczone na inwestycje jest to kwota 

7768864 zł, jeśli chodzi o prognozowane dochody własne dotyczące wpływów z opłat, usług 

są one opracowane na podstawie planowanych wpływów w roku 2022, natomiast prognoza 

dochodów dotycząca podatku od nieruchomości, rolnego, opłata od posiadania psa oraz 

opłaty targowej zostały sporządzone na podstawie uchwał podjętych przez Radę Gminy 

obowiązujących w tym zakresie, pozostałe wielkości jeżeli chodzi o prognozowane 

dochodem dotyczące podatku leśnego przyjęto je na podstawie komunikatu Prezesa GUS z 

października 2022 roku w sprawie średniej ceny sprzedaży drewna obliczonej według 

średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2022 roku, w 

pełnej szczegółowości dochody na rok 2023 przedstawia załącznik nr 1, w projekcie roku 

2023 po stronie dochodów przyjęto również środki przeznaczone na realizację zadań 

własnych w zakresie wychowania przedszkolnego, kwota ujęta w rozdziale 80103 to 36144 

zł, a kwota ujęta w rozdziale 80104 to kwota 353910 zł, poza dotacjami na zadania zlecone i 

własne planuje się także otrzymać dotacje, które stanowią pokrycie kosztów dotacji, którą 

nasza Gmina przekazała dla publicznego bądź niepublicznego przedszkola prowadzonego 

przez osobę fizyczną lub prawną inną niż jednostka samorządu terytorialnego na dziecko nie 

będące mieszkańcem naszej Gminy i ogółem jest to kwota 168624 zł, Gmina Środa 

Wielkopolska przekazuje nam dochody w dwóch klasyfikacjach w rozdziale 80103 jest to 

kwota 20016 zł, w rozdziale 80104 jest to kwota 20304 zł, jeśli chodzi o Gminę Krzykosy to są 

również dwie klasyfikacje w rozdziale 80103 kwota 2016 zł, jeśli chodzi o rozdział 80104 jest 

to kwota 54144 zł, a przepraszam gmina Krzykosy 40608 zł, kolejna gmina jest to Gmina 

Kórnik, od Gminy Kórnik planujemy otrzymać środki w jednej klasyfikacji jest rozdział 80104 

kwota 54144 zł, i jeszcze pozostały nam dwie Gminy, Gmina Miłosław rozdział 80104 wartość 
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środków przyjęta do projektu budżetu 6768 zł i również taką samą kwotę, w tym samym 

rozdziale planujemy otrzymać od Gminy Śrem, w projekcie budżetu również ujęte jest 

dofinansowanie zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego, planujemy, że 

otrzymamy pomoc w wysokości 197485 zł i 30 gr, tą pomoc finansową otrzymujemy od 

dwóch innych jednostek samorządu terytorialnego, Gmina Krzykosy jest to kwota 50677 zł, 

Powiat Średzki jest to kwota 146808 zł i 30 gr, obydwie kwoty zapisane są w rozdziale 60004, 

dotacje i wydatki na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej oraz realizowane w 

drodze umów między jednostkami samorządu terytorialnego możecie Państwo zobaczyć w 

załączniku nr 3,4 do projektu uchwały budżetowej, planujemy otrzymać od Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie kwotę 1173 zł i jest to refundacja w ramach 

zwolnienia z opłacania podatku od nieruchomości gruntów pokrytych wodami jezior, a 

będących własnością Skarbu Państwa, prognoza dochodów realizowanych przez urzędy 

skarbowe z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych jest kwota ogółem 415 tys. zł, w 

rozdziale 75618 planujemy dochody z opłaty skarbowej jest to kwota 30 tys. zł, wpływy z 

opłaty eksploatacyjnej jest to kwota 12 tys. zł oraz wpływy z opłat za wydawanie zezwoleń 

na sprzedaż alkoholu jest to kwota 151200 zł i 53 gr, jeśli chodzi o wpływy z innych lokalnych 

opłat pobieranych przez jednostki samorządu terytorialnego zapisane w dziale 90002 

paragraf 0490 są dochody, które stanowią opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, zaplanowane są one w kwocie 2604480 zł i zostały one zaplanowane na 

podstawie uchwał Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy, a także na podstawie uchwały w sprawie określenia 

ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku 

letniskowego albo od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe, w projekcie budżetu znajdują się również inne opłaty i one zaplanowane są 

w ogólnej kwocie 289853 zł, jest tutaj mowa o zwrotach kosztów za wystawianie upomnień, 

ujęte są one w trzech rozdziałach klasyfikacji budżetowej, w rozdziale 75615 kwota 1000 zł, 

w rozdziale 75616 kwota 4000 zł i w rozdziale 90002 kwota 2000 zł, opłatę za wycinkę drzew 

i krzewów, a także inne wpływy za gospodarcze korzystanie ze środowiska jest to kwota 15 

tys. zł ujęta jest ona w rozdziale 90019, odpłatność rodziców za pobyt dzieci w przedszkolu 

powyżej godzin realizacji podstawy programowej jest to kwota 56286 zł zapisana w rozdziale 

80104, za wyżywienie dzieci w przedszkolach planowana jest kwota 211567 zł, zaplanowana 

ona jest również w rozdziale 80104, w projekcie budżetu również ujęte są odsetki za 

nieterminowe regulowanie należności i są one zaplanowane w ogólnej kwocie 13200 zł, 

zaplanowano również odsetki od środków na rachunkach bankowych i jest to kwota ogółem 

5000 zł, wpływy z usług zaplanowano w kwocie 360778 zł i na tą kwotę składają się usługi 

opiekuńcze kwota 7356 zł zapisane w rozdziale 85228 oraz odpłatność rodziców za obiady w 

stołówkach szkolnych jest to kwota 353422 zł zapisana w rozdziale 80148, w budżecie roku 

2023 zaplanowano także dochody stanowiące, otrzymane zwrot od podopiecznych Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Zaniemyślu dotyczące nienależnie pobranych świadczeń pieniężnych 

wypłaconych z dotacji celowej w latach poprzednich, a także należnych odsetek z tego tytułu 
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i tak w rozdziale 85213 zaplanowana jest kwota 200 zł, w rozdziale 85214 kwota 800 zł, jeśli 

chodzi o odsetki w tym rozdziale jest to kwota 100 zł, kwota nienależnie pobranych 

świadczeń w rozdziale 85216 - 3 tys. zł, odsetki z tego tytułu 300 zł, następnie nienależnie 

pobrane świadczenia w rozdziale 85501 kwota 5000 zł, odsetki kwota 2 tys. zł, mamy 

również nienależnie pobrane świadczenie w rozdziale 85502 kwota 10500 zł i odsetki z tego 

tytułu 1500 zł, zaplanowano także dochody tytułem zwrotów od komornika należnych 

Gminie wierzyciela wypłaconych świadczeń z funduszu alimentacyjnego jest to kwota 15000 

zł ujęta w rozdziale 85502, jeśli chodzi o wpływy ze sprzedaży, dzierżawy, trwałego zarządu i 

użytkowania wieczystego to ogółem zaplanowano wpływy z tych tytułów w kwocie 894737 zł 

i 17 gr, w kwocie tej nie jest ujęty czynsz za obwody łowieckie, czynsz ten wynosi 5000 zł i 

dochody z tytułu tego czynszu są ujęte w rozdziale 02001, jeśli chodzi o właśnie planowane 

dochody z tytułu najmu, dzierżawy wynikają one w większości z zawartych już umów i 

zawierają one w sobie również dochody z tytułu wynajmu pomieszczeń mieszczących się w 

budynkach szkolnych, w roku 2023 planuje się do sprzedaży działki w Zaniemyślu podane są 

numery ewidencyjne tych działek za ogólną wartość 640 tys. zł, kwota 2460 zł stanowi środki 

jakie nabywca nieruchomości sprzedanej na raty uiści w roku 2023 do budżetu naszej Gminy, 

w budżecie naszej Gminy ujęte po stronie dochodów ujęte są również środki jakie Gmina 

otrzyma z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych, jest to ogółem 

kwota 7645000 zł dotyczy ona dwóch zaplanowanych do realizacji zadań, zagospodarowanie 

przestrzeni publicznej poprzez rewitalizację miejsca do kąpieli nad jeziorem Raczyńskim w 

Zaniemyślu wraz z infrastrukturą jest to kwota 4320000 zł i budowa Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych w miejscowości Jeziory Małe jest to kwota 3325000 zł, 

pozyskane środki są ujęte w rozdziale 90002 oraz w rozdziale 90095, jeśli chodzi o plan 

środków pozyskanych właśnie z tego Funduszu stanowi on załącznik nr 10 do projektu 

uchwały, jeśli chodzi o zaplanowane wydatki to tak jak czytałam w projekcie uchwały są one 

zaplanowana w ogólnej kwocie 45996927,99 zł, obejmują one zarówno wydatki bieżące jak i 

wydatki majątkowe, wydatki bieżące stanowią 72,20% wydatków ogółem i stanowią kwotę 

33211235 zł i 56 gr, natomiast wydatki majątkowe stanowią 27,80% wydatków ogółem i 

stanowią kwotę 12785692 zł i 43 gr, projektowane kwoty wydatków ustalone są metodą 

szacunkową, a także na podstawie wykonania budżetu za trzeci kwartał 2022 roku, środki te 

pozwalają nam na realizację zadań przez nasze jednostki budżetowe dotyczą między innymi 

prowadzenia szkół podstawowych, przedszkola, utrzymania dróg gminnych, utrzymania 

zieleni, oczyszczania wsi, utrzymania czystości i porządku, oświetlenia ulic, placów i dróg, 

utrzymanie Ochotniczych Straży Pożarnych, Rady Gminy, Ośrodka Pomocy Społecznej i 

Urzędu Gminy, jeśli chodzi o strukturę zaplanowanych wydatków to w kwocie wydatków 

bieżących, którą przed chwilką odczytałam mieszczą się wydatki, wydatki jednostek 

budżetowych jest ta kwota 24951114,86 zł, w tych wydatkach mieszczą się wydatki na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane jest to kwota 14044986 zł i 24 gr, a także wydatki 

związane z realizacją statutowych zadań w wysokości 10906128 zł i 62 gr, w wydatkach 

bieżących mieszczą się również dotacje na zadania bieżące jest to kwota 4739720 zł, 

świadczenia na rzecz osób fizycznych jest to kwota 3240401 zł, na obsługę długu planuje się 
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kwotę 279999,70 zł, w wydatkach majątkowych zaplanowane są inwestycje i zakupy 

inwestycyjne, jeśli chodzi o wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których 

mowa w artykule 5 ustęp 1 punkt 2 i 3 w części związanej z realizacją zadań Gminy 

Zaniemyśl, chodzi tutaj o środki z dofinansowania unijnego jest to kwota 170663 zł i 82 gr, na 

zakup i objęcie akcji udziałów jest to kwota 500 tys. zł, największy udział w wydatkach 

majątkowych w przyszłym roku dotyczy gospodarki komunalnej i ochrony środowiska jest to 

66,39%, następnie transport i łączność 11,39%, kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

8,13%, kultura fizyczna 4,43%, administracja publiczna 3,91%, gospodarka mieszkaniowa 

2,82%, oświata i wychowanie 1,56%, rolnictwo i łowiectwo 1,17% i bezpieczeństwo 

publiczne, ochrona przeciwpożarowa 0,20%, prognozowane wydatki budżetowe Gminy 

Zaniemyśl przedstawione w pewnej szczegółowości przedstawiana nam załącznik nr 2, jeśli 

chodzi o dofinansowanie Wielkopolskiej Izby Rolniczej przewidziano kwotę 16266 zł i 46 gr, 

kwota ta stanowi w zaokrągleniu 2% prognozowanych dochodów z tytułu podatku rolnego, 

jeśli chodzi o wydatki związane z pokrywaniem kosztów funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami na terenie naszej Gminy zapisane są one w rozdziale 90002, 

wynoszą 6281251 zł i 68 gr, na tą kwotę składają się koszty administracyjne, jest ta kwota 

107751 zł i 68 gr, usługi związane z odbieraniem i transportem odpadów komunalnych oraz 

usług związanych z zagospodarowaniem odpadów komunalnych to kwota 2671000 zł i to 

była informacja, że nasza Gmina jest w trakcie przeprowadzenia procedury przetargowej, w 

związku z tym faktem może pojawić się możliwość zaplanowania, że kwota która jest 

zaplanowana w projekcie budżetu może okazać się niewystarczającą na realizację tego 

zadania, jeśli chodzi o edukację ekologiczną jest to kwota 500 zł i środków na usuwanie 

dzikich wysypisk kwotę 2000 zł, wydatki te finansowane będą zarówno z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi jak również z innych źródeł, jeśli chodzi o kwoty, 

które Państwu przedstawiłam planowanych dochodów jak i wydatków związanych właśnie z 

funkcjonowaniem tego systemu to ten system się nie bilansuje i konieczne będzie właśnie 

pokrycie tej niezrównoważonej kwoty z dochodów, z dochodów własnych, w kwocie 

6281251 zł i 68 gr mieszczą się wydatki majątkowe jest to kwota 3,5 miliona zł, w rozdziale 

926 ujęte są środki dla Gminy Jarocin jest to kwota 700 zł, która będzie wypłacana w formie 

dotacji oraz kwota 50 tys. zł na realizację usług związanych z likwidacją wyrobów 

budowlanych zawierających azbest z terenu Gminy Zaniemyśl, jeśli chodzi o dotacje 

udzielane z budżetu Gminy Zaniemyśl są one przedstawiane w załączniku nr 6, opiewają 

ogółem na kwotę 4739720 zł, w uzasadnieniu odczytano, znaczy przedstawiono po kolei 

wysokość tych dotacji ja myślę, że one przedstawione, znaczy są one wyszczególnionych w 

załączniku nr 6 więc pozwolę sobie ich nie przedstawiać, jeśli chodzi o wydatki majątkowe 

zaplanowane na rok 2023 jest to kwota ogółem 12785692 zł i 43 gr, przedstawia je załącznik 

numer 5, w tym załączniku są ujęte zarówno inwestycje, których okres realizacji nie będzie 

przekraczał jednego roku również takie przedsięwzięcia, które zawarte są właśnie w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej, w roku 2023 również będą realizowane zadania, które 

źródłem finansowania będzie fundusz sołecki, zadania te przedstawia załącznik nr 7, wartość 

zadań to kwota 501226,51 zł, jeśli chodzi o wydatki na cele reprezentacyjne one zapisane są 



str. 32 

 

w rozdziale 75023 i jest to kwota ogółem 4 tys. zł, w naszym budżecie swoją działalność 

prowadzi również Ośrodek Pomocy Społecznej i Centrum Usług Wspólnych, działają one w 

formie jednostek budżetowych, jeśli chodzi o Centrum Usług Wspólnych zapewnia on 

obsługę finansową, administracyjną i organizacyjną jednostkom oświatowych Gminy, a także 

instytucjom kultury, jeśli chodzi o wydatki stricte właśnie Centrum Usług Wspólnych są 

zapisane one w rozdziale 75085 i jest to kwota 622083 zł oraz w rozdziale 80113 jest to 

kwota 306304 zł, jeśli chodzi o wydatki Ośrodka Pomocy Społecznej jest on realizowany, jeśli 

się nie pomyliłam, w 13 rozdziałach, opiewają one ogółem na kwotę 4109101 zł, Szkolne 

Schronisko Młodzieżowe zaplanowane wydatki mieszczą się w rozdziale 85417 i jest to kwota 

85141 zł, poza budżetem Ośrodka Pomocy Społecznej w klasyfikacji, która docelowo 

przypisana jest do właśnie, do tego Ośrodka ujęte są również w rozdziale 852 i w rozdziale 

855 środki związane ze zwrotem dotacji wykorzystanej niezgodnie z przeznaczeniem i 

odsetek z tym związanych chodzi tutaj o otrzymywanie zwrotów od podopieczny Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Zaniemyślu tytułem nienależnie pobranych świadczeń oraz odsetek z 

tego tytułu, ja nie będę tutaj przytaczała tej klasyfikacji budżetowej i kwot są to te same 

kwoty i klasyfikacja, znaczy klasyfikacja troszkę inna, ale kwoty te same, które były 

odczytywane przy okazji dochodów z tego tytułu, dodatkowo w rozdziale 852 rozdział 85295 

zaplanowana jest kwota w wysokości 87445 zł i 57 gr, kwota ta dotyczy środków na 

zatrudnienie bezrobotnych w ramach prac społecznie użytecznych oraz robót publicznych, 

ogólny budżet oświaty w przyszłym roku jeśli chodzi o wydatki bieżące jest to kwota 

14589455,00 zł dotyczy ona jednostek, takich jednostek jak Szkoła Podstawowa w 

Zaniemyślu jest to kwota 7984083,00 zł, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach 2413456,00 zł, 

Przedszkole Samorządowe w Zaniemyślu 1930396,00 zł i dotacje oświatowe, które ujęte są w 

planie finansowym Urzędu Gminy jest to kwota 2261520,00 zł i tu jest informacja, że te 

dotacje oświatowe zabezpieczono do wypłaty w projekcie budżetu na okres pierwszego 

półrocza 2023 roku, jeśli chodzi Gminny program profilaktyki i przeciwdziałania 

alkoholizmowi był on uchwalony w roku 2022 na realizację tego programu zabezpieczone są 

środki w ogólnej kwocie 151200,00 zł, z czego kwota 2500,00 zł w rozdziale 85153, a kwota 

148700 zł i 53 gr w rozdziale 85154, Gmina nasza już nie pamiętam dokładnie, w którym roku 

roku ale parę lat temu nabyła od Powiatu Średzkiego kompleks pałacowy w miejscowości 

Łękno, zgodnie z zapisami w Akcie Notarialnym zapłata za ten kompleks odbywała się w 

płatach ratalnych i w przyszłym roku, w przyszłym roku jeśli chodzi o wartość 

oprocentowania od niespłaconych rat planuje się kwota 50 tys. zł, jeśli chodzi o zaplanowane 

rezerwy budżetowe, mamy dwie rezerwy, rezerwa ogólna wysokości 100 tys. zł i rezerwa na 

realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 130 tys. zł, dochody i 

wydatki związane z finansowaniem ochrony środowiska, gospodarki wodnej na przyszły rok 

jest to kwota 15 tys. zł, ten strumień dochodów przeznaczony jest na koszty budowy 

oczyszczalni ścieków i te dochody, i wydatki przedstawia nam załącznik nr 8 do projektu 

uchwały, przedstawiając Państwu dochody z tytułu Rządowego Funduszu Polski Ład 

informowałam już, że plan finansowy tych środków zawiera załącznik numer 10, przychody 

zaplanowane w przyszłym roku są to przychody tytułem kredytów i pożyczek zaplanowane są 
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one w kwocie 6695439 zł i 68 gr, planuje się zaciągnąć te pożyczki w pierwszej kolejności na 

sfinansowanie planowanego deficytu jest to kwota 6377339 zł i 59 gr oraz na spłatę 

wcześniej zaciągniętych pożyczek jest ta kwota 318100 zł i 09 gr, w takiej właśnie kwocie 

zaplanowane są rozchody budżetu, dotyczą one właśnie spłaty kolejnych rat kapitałowych, 

pożyczek zaciągniętych w latach poprzednich w Wojewódzkim Funduszu Ochrony i 

Gospodarki Wodnej jest to spłata dotyczy dwóch pożyczek, pierwsza pożyczka przywrócenie 

pierwotnego stanu wód w jeziorze Raczyńskich w miejscowości Zaniemyśl kwota 95880 zł i 9 

groszy i druga pożyczka na budowę sieci kanalizacji sanitarnej etap pierwszy i drugi wraz z 

przebudową sieci wodociągowej w miejscowości Śnieciska i jest to kwota 222220 zł, wydatki 

na obsługę długu jest to kwota ogółem 279999 zł 70 gr, na tą kwotę składają się zarówno 

planowane odsetki do zapłaty dotyczące przytoczonych przed chwilką przeze mnie pożyczek 

oraz właśnie rat od niespłaconej części ceny za zakup kompleksu pałacowego, planowane 

przychody i rozchody przedstawia załącznik nr 9, a tak jak na wstępie czytałam projekt 

budżetu po stronie dochodów jest to kwota 39619588 zł i 40 gr, po stronie wydatków jest to 

kwota 45996927 zł i 99 gr, deficyt budżetu jest to kwota 6377339 zł i 59 gr, i w takiej 

wysokości będzie on, planuje się go spłacić przychodami z tytułu kredytów i pożyczek, w 

projekcie budżetu na rok 2023 tak jak w poprzednim projekcie budżetu czyli dotyczący roku 

2022 i wszelkich zmian w trakcie roku jest różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami 

bieżącymi, ta różnica jest ujemna, wynosi ona 2012584 zł 89 gr, tak jak już Państwa 

wielokrotnie informowałam ten wynik jest bardzo ważnym wynikiem ponieważ Rada Gminy 

nie może uchwalić budżet, w którym planowane wydatki bieżące są wyższe od planowanych 

dochodów bieżących powiększonych między nimi o nadwyżki z lat ubiegłych, cytowane w 

uzasadnieniu są zmiany ustawy o dochodach jednostki samorządu terytorialnego, gdzie 

wprowadzono jakby okresowe odstępstwo od tej zasady, jest tutaj mowa o tym, że w latach 

2022, w latach 2025 może w danym roku budżetowym nastąpić przekroczenie właśnie 

między dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi, jednak suma przekroczeń tej relacji w 

poszczególnych latach nie będzie mogła być wyższa od sumy nadwyżek wynikających z tej 

relacji w poszczególnych latach, ta zależność została także przedstawiona w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, w uzasadnieniu do projektu uchwały budżetowej zostaliście Państwo 

również poinformowani o tym, że wysokość wydatków bieżących została ograniczona, 

dotyczyło to między innymi sporządzania planu zagospodarowania przestrzennego, 

utrzymanie zieleni, oczyszczania wsi, dotacji oświatowych, opłacenia pobytu w domu opieki 

społecznej, o tym, że jesteśmy przed rozstrzygnięciem procedury przetargowej na dostawę 

energii, w dzisiejszych informacjach międzysesyjnych Pani Wójt informowała, że ten przetarg 

został już rozstrzygnięty i mając jakby to wszystko na uwadze w trakcie roku będziemy 

wnioskować do Państwa o zabezpieczenie niezbędnych środków właśnie na realizację, na 

realizację tych zadań, jest w uzasadnieniu również informacja, że mając na uwadze ogólną 

sytuację w kraju, chodzi tutaj o rosnącym wskaźniki inflacji, niepewność realizacji części 

dochodów w pełnych planowanych kwotach zaleca się szczególną ostrożność podczas 

realizacji i planowania wydatków przez wszystkie jednostki organizacyjne, które realizują 

budżet w roku 2023 oraz informację, że w roku 2023 oraz w latach następnych należy podjąć 
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jakby wspólne działania, aby zminimalizować ostatecznie zlikwidować właśnie deficyt 

operacyjny, o którym mówiłam Państwu przed chwilką, dziękuję, projekt stanowi załącznik nr 

12 do niniejszego protokołu 

 

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały 

budżetowej 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, przeczytam teraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, uchwała składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 grudnia 2022 roku w 

sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na 2023 rok, 

skład orzekający wyznaczony zarządzeniem nr 21/22 Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 2 listopada 2022 roku w osobach przewodnicząca 

Małgorzata Okrent, członkowie Małgorzata Lisowska, Zdzisław Drozd, działając na podstawie 

ustawy z dnia 7 października 92 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych i ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych wyraża o przedłożonym projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Zaniemyśl na 2023 rok opinie pozytywną z uwagami, uzasadnienie, 

projekt uchwały budżetowej przedłużony został w dniu 15 listopada 2022 roku wraz z 

projektem przedłożone zostało uzasadnienie do projektu uchwały, szczegółowość projektu 

oraz uzasadnienie wraz z materiałami informacyjnymi w załączonym do projektu 

odpowiadają wymogom określonym uchwałą nr XXXIII/259/2010 Rady Gminy Zaniemyśl z 

dnia 28 czerwca 2009 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, w 

projekcie budżetu ustalone zostały, podpunkt a) dochody w wysokości 39619588 zł 40 gr, w 

tym dochody bieżące w wysokości 31198650 zł 67 gr, dochody majątkowe w wysokości 

8420937 zł i 73 gr, podpunkt b) wydatki w wysokości 45996927 zł 99 gr, w tym wydatki 

bieżące w wysokości 33211235 zł 56 gr, wydatki majątkowe w wysokości 12785692 zł 43 gr, 

planowane w projekcie budżetu dochody bieżące są niższe od wydatków bieżących o kwotę 

2012584 zł 89 gr, w uzasadnieniu do projektu budżetu zawarto następującą informację, w 

projekcie budżetu na 2023 roku różnica pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami 

bieżącymi jest ujemna i wynosi 2012584 zł 89 gr, na skutek zapisu w artykule 242 ustawy z 

dnia 29 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych wynik z działalności bieżącej jest pozycją 

bardzo istotną, gdyż Rada Gminy nie może uchwalić budżetu, w którym planowane wydatki 

bieżące są wyższe od planowanych dochodów bieżących powiększonych między innymi o 

nadwyżkę z lat ubiegłych, w artykule 9 ustawy z dnia 17 września 2021 roku o zmianie 

ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego oraz niektórych innych ustaw 

wprowadzono zmianę okresową zasady równoważenia budżetu jednostek samorządu 

terytorialnego, w artykule tym wskazano, że w latach 2022-2025 jednostka samorządu 

terytorialnego może w danym roku budżetowym przekroczyć relację, o której mowa w 

artykule 242 ustęp 1 i 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, pod 

warunkiem, że w latach 2022-2025 suma przekroczeń tej relacji w poszczególnych latach nie 

będzie wyższa od sumy nadwyżek wynikających z tej relacji w poszczególnych latach, 
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zależność ta została przedstawiona w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej, deficyt 

budżetu w kwocie 6377339 zł i 59 gr zostanie sfinansowany przychodami z tytułu kredytów i 

pożyczek, co wynika z postanowień paragrafu 3 projektu uchwały budżetowej, łączną kwotę 

przychodu w wysokości 6695439 zł 68 gr wskazano w paragrafie 4 projektu uchwały 

budżetowej, całość stanowią przychody z tytułu kredytów i pożyczek, paragraf 952, co 

wynika z załącznika nr 9 do projektu uchwały budżetowej pod nazwą - przychody i rozchody 

budżetu w 2023 roku, łączną kwotę rozchodów w wysokości 318100 zł i 9 gr wykazano w 

paragrafie 5 projektu uchwały budżetowej, całość stanowią spłaty otrzymanych krajowych 

pożyczek i kredytów, paragraf 992, co wynika z załącznika nr 9, kwoty w zaplanowanych 

wydatkach budżetu rezerw tj. rezerwy ogólnej i rezerw celowych mieszczą się w granicach 

określonych w przypisie artykuł 222 ustęp 1 i 3 ustawy o finansach publicznych, a rezerwa 

celowa na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego mieści się w limicie 

określonym w artykule 26 ustęp 4 ustawy z dnia 26 kwietnia 2007 roku o zarządzaniu 

kryzysowym, w dochodach, w dziale 801 oświata i wychowanie, rozdział 80103 oddziały 

przedszkolne w szkołach podstawowych oraz rozdział 80104 przedszkola paragraf 2030 - 

dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin 

przyjęto łącznie kwotę 390054 zł, pomimo braku zawiadomienia dysponenta o wysokości 

dotacji, co wynika z informacji zawartych w uzasadnieniu do projektu, strona 2, jednostka we 

własnym zakresie realizuje zadania związane z gospodarką odpadami komunalnymi, projekt 

budżetu przewiduje dochody w kwocie 2604480 zł dział 900 rozdział 90002 paragraf 0490 

oraz wydatki w kwocie 2673500 zł dział 900 rozdział 90002 paragraf 4300, w uzasadnieniu do 

projektu uchwały zawarto następujące wyjaśnienie, po analizie dotychczasowych wydatków 

związanych z gospodarowaniem odpadami komunalnymi w Gminie Zaniemyśl wynika, że 

dotychczasowy system nie bilansuje się, konieczne będzie pokrycie części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w dniu 29 listopada 2021 roku Rada 

Gminy Zaniemyśl podjęła uchwałę w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi z dochodów własnych nie pochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, zakres unormowań zawartych w projekcie 

uchwały budżetowej odpowiada wymogom ustawy o finansach publicznych, a w 

szczególności artykuł 212 i 215 ustawy, projekt uchwały jest kompletny oraz rachunkowo 

zgodny, zakres proponowanych upoważnień do organu wykonawczego nie wykracza poza 

dyspozycję wynikającą z artykułu 258 ustawy o finansach publicznych, z analizy załącznika nr 

1 do projektu uchwały budżetowej pod nazwą - dochody budżetu Gminy Zaniemyśl na 2023 

rok wynika, że projekt uchwały nie przewiduje dochodów z tytułu opłaty za zezwolenie na 

obrót w kraju napojami alkoholowymi oraz wydatków nimi finansowanymi, ustawy z dnia 26 

października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, w 

latach wcześniejszych jednostka realizowała dochody z tego tytułu, analiza załącznika nr 7 do 

projektu uchwały budżetowej pod nazwą - plan wydatków funduszy sołeckich na rok 2023 

wykazała, że dla Sołectwa Lubonieczek w dziale 600 transport i łączność, w rozdziale 60016 

drogi publiczne gminne, paragraf 4210, zakup materiałów i wyposażenie zaplanowano 
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przedsięwzięcie o nazwie - doposażenie przystanków autobusowych, skład orzekający 

wskazuje, że stosownie do przepisów rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 2 marca 2010 

roku w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów 

oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych od 1 stycznia 2020 roku wydatki 

związane z funkcjonowaniem zarządzanych przez jednostkę samorządu terytorialnego 

przystanków komunikacyjnych, o którym mowa w artykule 4 ust. 1 pkt 13 ustawy z dnia 16 

grudnia 2010 roku o publicznym transporcie zbiorowym należy klasyfikować w rozdziale 

60020 funkcjonowanie przystanków komunikacyjnych, ponadto z uzasadnienia do projektu 

uchwały Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na 2023 

roku podano w projekcie budżetu na 2023 rok ograniczono wysokość wydatków bieżących 

między innymi na sporządzanie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 

utrzymanie zieleni i oczyszczanie wsi, dotacji oświatowych, kwoty ujęte w projekcie budżetu 

zabezpieczają wypłatę dotacji tylko w pierwszym półroczu 2023 roku, skład orzekający 

wskazuje, że budżet ma charakter roczny i w związku z tym należy planować kwoty 

wydatków zabezpieczającej realizację zadań przez cały rok, dochody ogółem 35225187,97 zł 

zamiast 39619588,40 zł oraz wydatki ogółem 37536236,44 zł zamiast 45996927 zł 99 gr, 

mając na uwadze powyższe skład orzekający postanowił jak w sentencji, Przewodnicząca 

składu orzekającego Małgorzata Okrent i teraz odczytam opinie Rady Gminy Zaniemyśl, 

zgodnie z paragrafem 8 punkt 1 i 2 uchwały 

 

opinia stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

 

3) odczytanie opinii Komisji Rady Gminy Zaniemyśl 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

zgodnie z paragrafem 8 punkt 1 i 2 uchwały Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 czerwca 2018 

roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz uchwały Rady Gminy 

Zaniemyśl z dnia 24 czerwca 2019 roku w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Zaniemyśl z 

dnia 25 czerwca 2018 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Rada 

Gminy Zaniemyśl po analizie przedstawionego projektu uchwały budżetowej na wspólnym 

posiedzeniu stałych Komisji Rady, które odbyło się 5 grudnia 2022 roku pozytywnie ocenia 

projekt budżetu Gminy Zaniemyśl na 2023 rok i teraz przejdziemy do podpunktu 4 naszej 

uchwały budżetowej odczytanie stanowiska Wójta Gminy Zaniemyśl w sprawie opinii i 

wniosków Komisji Rady oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej, bardzo proszę Panią Wójt o 

zabranie głosu  

 

0pinia stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

 

4) odczytanie stanowiska Wójta Gminy Zaniemyśl w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 

Gminy Zaniemyśl oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie uchwały 

budżetowej. Stanowisko to zawiera również autopoprawki do projektu uchwały budżetowej 



str. 37 

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

dziękuję bardzo, Komisje Rady Gminy Zaniemyśl zapoznały się z projektem budżetu na 2023 

rok na wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady, które odbyło się dnia 5 grudnia 2022 

roku, projekt ten został pozytywnie zaopiniowany i nie wniesiono uwag, proponuje 

wprowadzić zmiany wynikające z moich autopoprawek dotyczące dochodów bieżących i 

majątkowych oraz wydatków bieżących i majątkowych, które polegają na punkt pierwszy 

dochody, w dziale 750 rozdział 75023 utworzono plan dochodów dotyczących przyznanego 

grantu w ramach projektu Dostępny samorząd granty realizowanego przez Państwowy 

Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w ramach działania 2.18 Programu 

Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020, paragraf 2057 kwota 28337 zł i 29 gr, 

paragraf 2059 kwota 5285 zł i 51 gr, stosownych zmian dokonano w załączniku nr 1, w dziale 

750, rozdział 75023 utworzono plan dochodów dotyczących przyznanego grantu w ramach 

projektu Dostępny samorząd granty zrealizowanego przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w ramach działania 2.18 Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja 

Rozwój 2014-2020, paragraf 6257 kwota 48109 zł i 52 gr, paragraf 6259 kwota 8973 zł i 44 

gr, stosownych zmian dokonano w załączniku nr 1 dochód majątkowy, w dziale 756 rozdział 

75016 paragraf 0360 utworzono plan dochodów w wysokości 8000 zł tytułem podatku od 

spadków i darowizn, stosownych zmian dokonano w załączniku nr 1, w dziale 900 rozdział 

926 paragraf 2460 utworzono plan dochodów w wysokości 20000 zł tytułem dofinansowania 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonego na 

usuwanie wyrobów zawierających azbest znajdujących się na terenie Gminy, stosownych 

zmian dokonano w załączniku nr 1, podpunkt 2 wydatki, w dziale 600 rozdział 60001 paragraf 

6300 utworzono plan wydatków w wysokości 100 tys. zł na dotacje dla Powiatu Średzkiego w 

związku z podjętą uchwałą nr XLIX/356/2022 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 28 listopada 2022 

roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego na modernizację 

infrastruktury kolei wąskotorowej na terenie Gminy Zaniemyśl stosownych zmian dokonano 

w załączniku nr 2, 5 i 6 wydatek majątkowy, w związku z potrzebą zabezpieczenia środków 

na dostawę energii elektrycznej do obiektów gminnych wprowadzono zmiany w planie 

wydatków, w dziale 700 rozdział 70007 paragraf 4260 zwiększono o kwotę 2000 zł stosowny 

zmian dokonano w załączniku nr 2, w dziale 750 rozdział 75023 paragraf 4260 zmniejszeniu o 

kwotę 100 tys. zł stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, w dziale 754 rozdział 75412 

paragraf 4260 zmniejszeniu o kwotę 10000 zł stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, 

w dziale 801 rozdział 80101 paragraf 4260 zwiększenie o kwotę 73266 zł stosownych zmian 

dokonano w załączniku nr 2, w dziale 801 rozdział 80103 paragraf 4260 zwiększenie o kwotę 

1292 zł stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, w dziale 801 rozdział 80104 paragraf 

4260 zwiększenie o kwotę 6348 zł stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, w dziale 

801 rozdział 80107 paragraf 4260 zmniejszeniu o kwotę 4626 zł stosownych zmian dokonano 

w załączniku nr 2, w dziale 801 rozdział 80148 paragraf 4260 zwiększenie o kwotę 4788 zł 

stosownych zmian dokonanych w załączniku nr 2, w dziale 900 rozdział 90015 paragraf 4260 

zwiększenie o kwotę 210000 zł stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, w dziale 900 

rozdział 90095 paragraf 4260 zmniejszeniu o kwotę 8000 zł stosownych zmian dokonano w 
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załączniku nr 2, w dziale 926 rozdział 92601 paragraf 4260 zmniejszenie o kwotę 2000 zł 

stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, w ramach przyznanego grantu dotyczącego 

projektu Dostępny samorząd granty realizowanego przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w ramach działania 2.18 Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja 

Rozwój 2014-2020 realizowane będą zadania przez Urząd Gminny, Ośrodek Pomocy 

Społecznej oraz Gminny Ośrodek Kultury w następujących klasyfikacji budżetowej, w dziale 

750 rozdział 75023 paragraf 4217 utworzono plan w kwocie 14337 zł i 28 gr stosownych 

zmian dokonano w załączniku nr 2, w dziale 750 rozdział 75023 paragraf 4219 utworzono 

plan w kwocie 2674 zł i 22 gr stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, w dziale 750 

rozdział 75023 paragraf 4307 utworzono plan w kwocie 5424 zł 26 gr stosownych zmian 

dokonano w załączniku nr 2, w dziale 750 rozdział 75023 paragraf 4309 utworzono plan w 

kwocie 1011 zł 74 gr stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, w dziale 750 rozdział 

75023 paragraf 6057 utworzono plan w kwocie 38720 zł 73 gr dotyczący nowego zadania 

pod nazwą wykonanie podnośnika pionowego stosownych zmian dokonano w załączniku nr 

2 i 5 wydatek majątkowy, w dziale 750 rozdział 75023 paragraf 6059 utworzono plan w 

kwocie 7222 zł 23 grosze dotyczący nowego zadania pod nazwą wykonanie podnośnika 

pionowego stosownych zmian dokonano w załączniku 2 i 5 wydatek majątkowy, w dziale 750 

rozdział 75023 paragraf 6057 utworzono plan w kwocie 9388 zł 79 gr dotyczący nowego 

zadania pod nazwą wykonanie planu tyflograficznego stosownych zmian dokonano w 

załączniku nr 2 i 5 wydatek majątkowy, w dziale 750 rozdział 75023 paragraf 6059 utworzono 

plan w kwocie 1751 zł i 21 gr dotyczący nowego zadania pod nazwą wykonanie planu 

tyflograficznego stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2 i 5 wydatek majątkowy, w 

dziale 852 rozdział 85219 paragraf 4217 utworzono plan w kwocie 5590 zł i 64 gr stosownych 

zmian dokonano w załączniku nr 2 , w dziale 852 rozdział 85219 paragraf 4219 utworzono 

plan w kwocie 1042 zł i 76 gr stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, w dziale 921 

rozdział 92109 paragraf 2057 utworzono plan w kwocie 2985 zł 11 gr stosownych zmian 

dokonano w załączniku nr 2, w dziale 921 rozdział 92109 paragraf 2059 utworzono plan w 

kwocie 556 zł 79 groszy stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, w związku z potrzebą 

zabezpieczenia środków na odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych 

wprowadzono zmiany w planie w dziale 900 rozdział 90002 paragraf 4300 zwiększenie planu 

wydatków o kwotę 1 milion zł stosownych zmian dokonano w załączniku nr 2, dodatkowo 

uwzględniając informacje wyrażone w uchwale SO-11/0952/255/2022 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 grudnia 2022 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na rok 2023 

wprowadzono zmiany, ustalono plan dochodów w dziale 756 rozdział 75618 paragraf 0270 w 

kwocie 40000 zł tytułem wpływów z części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych w obrocie hurtowym stosownych zmian dokonano w załączniku nr 1, 

przeznacza się je na zadania realizowane przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dział 851 rozdział 85154 paragraf 4210, zwiększenie o kwoty 10000 zł dział 

851 rozdział 85154 paragraf 4300 zwiększenie o kwotę 30000 zł stosownych zmian dokonano 

w załączniku nr 2, zadanie realizowane w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa Lubonieczek 



str. 39 

 

pod nazwą doposażenie przystanków autobusowych paragraf 4210 kwota 6383 zł 

przeniesiono z rozdziału 60016 do rozdziału 60020 stosowne zmiany wprowadzono w 

załączniku nr 2 i 7, w związku z przedstawionymi wyżej zmianami wartość dochodów 

zwiększyła się ogółem o kwotę 158705 zł 76 gr, w tym dochody bieżące kwotę 101622 zł 80 

gr, dochody majątkowe kwota 57082 zł 96 gr, a wartość wydatków zwiększyła się ogółem o 

kwotę 1373773 zł i 76 gr, w tym wydatki bieżące kwota 1216690 zł 80 gr, wydatki majątkowe 

kwota 157082 zł i 96 gr, powyższe zmiany wpłynęły na wysokość deficytu, który uległ 

zwiększeniu o kwotę 1215068,00 zł, o taką samą kwotę zwiększyły się przychody tytułem 

nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych 1 milion zł, wolnych środków o których mowa w 

artykule 217 ustęp 2 pkt 6 u.f.p., ustawy o finansach publicznych 215068,00 zł, odpowiednie 

zmiany wprowadzono w załączniku nr 9, dziękuję 

 

stanowisko Wójta Gminy stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

 

5) dyskusja nad wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, przejdziemy do podpunktu piątego uchwały budżetowej czyli dyskusja nad 

wniesionymi autopoprawkami i ich przegłosowanie, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos, 

czy są pytanie do Pani Wójt, bardzo proszę Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz 

bardzo dziękuję, ja chciałabym w tym momencie tak wydaje mi się, że to jest dobry moment 

ponieważ z przedstawionej autopoprawek wynika zwiększenie deficytu, więc w tym 

momencie chciałabym się podzielić z takimi dwiema refleksjami, z którymi wyszłam z tego 

posiedzenia wspólnego Komisji, które odbyło się 5 grudnia, na którym omawialiśmy 

szczegółowo jakie zadania są ujęte w budżecie, jakie nie są, w jaki sposób mają być 

finansowane, to co zwróciło moją uwagę to, to że w toku dyskusji kilkukrotnie padało 

retoryczne pytanie jak tu oszczędzać, Szanowni Państwo do budżetu, znaczy do projektu 

budżetu, w którym jest deficyt już teraz po przedstawionych autopoprawka ponad 7 

milionów, a na wydatki bieżące ponad 3 miliony złotych ja bym się spodziewała, że nie będą 

załączone retoryczne pytania jak tu oszczędzać ale bardzo konkretny plan tych oszczędności, 

który no już będzie wdrażany, no na szczęście dzisiaj w informacji z działalności 

międzysesyjnej Pani Wójt przepowiedziała, że w ramach tych oszczędności ograniczono 

oświetlenie uliczne, no natomiast trzeba te działania wypunktować, nazwać i skutecznie 

realizować, też na szczęście właśnie w toku dyskusji nad tym projektem budżetu na tej 

wspólnej Komisji padały takie pomysły jak to zrobić, że oprócz tej optymalizacji oświetlenia 

ulicznego należy też zadbać o stosowanie urządzeń energooszczędnych, zwrócenie uwagę na 

prawidłowe ogrzewanie budynków użyteczności publicznej, wydaje mi się, że już najwyższy 

czas jest, żeby opracować i wdrożyć nowy zakres obsługi w zakresie odbioru odpadów, być 

może należałoby też popracować nad efektywniejszym egzekwowaniem przychodów na 
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przykład poprzez weryfikację deklaracji na odpady albo weryfikację deklaracji na podatek od 

nieruchomości tak, że bardzo proszę, żeby, jeżeli mamy przyjąć budżet z takim deficytem to 

naprawdę jest potrzebny już konkretny plan oszczędności, Pani Skarbnik w uzasadnieniu do 

uchwały podała tylko takie ogólne hasła nawołujące do dyscypliny ale no teraz już potrzeba 

konkretów, a druga myśl dotyczy dworku szwajcarskiego na Wyspie Edwarda, w projekcie 

budżetu jest przewidziane 400 tys. na odtworzenie no i wiemy dobrze, że to nie wystarczy na 

to, żeby ten budynek udostępnić do korzystania, na gotowo, zresztą no to wynika właśnie też 

z głosowania dokumentów WPF-ie mamy rozpisane na 2 lata i teraz tak gdyby nie ta wydaje 

mi się, że jednak przez większość nie wyczekiwana zmiana okresu trwania kadencji ten 

budżet, który zaraz za chwilę mama głosować byłby ostatnim budżetem, który byłby 

przygotowywany właśnie w tym składzie, w tej kadencji i myślę, że byłoby to no 

niepowodzeniem tak to trzeba nazwać, że właśnie ta sytuacja z domkiem szwajcarskim, która 

wyszła na jaw na przełomie kadencji i poprzedniej tej, która teraz trwa nie zostałaby właśnie 

w trakcie kadencji zamknięta, że być może to jest jakieś szczęście w nieszczęściu, że kadencja 

jednak została przedłużona i daje nam to szansę właśnie, że ta jedna sprawa zostanie 

rozstrzygnięta przed jej zakończeniem, no też dziękuję tutaj za to co było przekazane na 

poprzedniej sesji, że zostały złożone wnioski do Ministra Kultury o dofinansowanie tego 

działania też wierzę w to, że domek szwajcarskiej zostanie uwzględniony przy składaniu 

wniosków do kolejnej edycji Polskiego Ładu ponieważ uważam, że to jest ta sprawa, którą, o 

której zakończenie powinniśmy zadbać przed upływem kadencji, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, proszę Radny Tomasz Grabowski  

 

Radny Tomasz Grabowski 

dziękuję, część rzeczy zostało już faktycznie podniesione przez moją przedmówczynię, 

niepokojące jest bardzo dużo faktycznie budżet wzrósł, deficyt budżetowy wzrósł nam w tej 

chwili do 7,5 miliona, natomiast bardziej niepokojące jest dla mnie to, że wydatki bieżące na 

2023 rok przewyższają i to dużo, bo dwa miliony dochody z tego przyszłego roku i ja wiem, że 

jest ustawa mówiąca o tym, że możemy to równoważyć 2020-2025, natomiast miejmy też 

świadomość, że sytuacja na rynku jest taka jaka jest i przekładanie tego wszystkiego na 

następne lata niczemu nie służy, bo może się okazać, że ten, ta proporcja zostanie jeszcze 

bardziej zachwiane ze względu na sytuację gospodarczą i to też nad tym warto pomyśleć i tu 

przychylam się też do zdania, że warto usiąść i zaplanować tak naprawdę działania, które 

będą optymalizować i będą ograniczać wydatki albo optymalizować i generować dodatkowe 

zyski i dochody Dla gminy, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo czy Pani Wójt chce się odnieść do tego, bardzo proszę  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 
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Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o optymalizację kosztów i wydatków bieżących one zostały 

już zrobione kilka miesięcy temu, wszyscy kierownicy, dyrektorzy jednostek organizacyjnych 

zostali poinformowani o wdrożeniu koniecznych środków, zostały podjęte działania, które 

będą realizowane w przyszłym roku, jeżeli chodzi o Gminę mamy plan wymiany oświetlenia 

na ledowe tak, żeby zmniejszyć zużycie energii, już w tej chwili zostało zużycie znacząco 

zredukowane jeżeli chodzi o, jeżeli chodzi o oszczędność gazu również w szkołach zwłaszcza 

ma być również wdrożone, wdrożona wymiana właśnie czy zamontowanie termostatu, które 

zmniejszy koszty użytkowania ale to nie stanie się teraz, nie stanie się w tej chwili, na to 

musimy poczekać do lata, niestety musimy poczekać do lata, bo tak są te prace 

zaplanowane, wszystkie prace remontowe, które są tak zaprojektowane, jeszcze wiele 

innych już jest podjętych środków w minimalizowaniu kosztów, Szanowni Państwo, jeżeli 

chodzi o koszty bieżące znaczącym kosztem jest też gospodarka odpadami, która nam 

podnosi te koszty ale tu już powiedzmy sobie decyzja już została przez Państwa taka a nie 

inna i tu musicie Państwo mieć to na uwadze, że decyzja związana z gospodarką śmieciową i 

z kosztami, które w tej chwili ponosimy została podjęta przez Państwa Radnych, więc tutaj 

znaczący wzrost kosztów gospodarki odpadami no jest i niestety będzie przez ten rok, jeżeli 

chodzi o zmianę systemu gospodarki odpadami to będziemy tak jak już wcześniej 

powiedziałam na Komisji wspólnej praktycznie po nowym roku siadamy do nowego 

regulaminu, który będzie już uwzględniał PSZOK, który ma powstać w tym roku, znaczy w 

przyszłym roku, i który może spowodować też zmniejszenie kosztów i przede wszystkim 

funkcjonowania, funkcjonowania gospodarki odpadami, wiele innych rzeczy jeszcze mogę 

tutaj wymieniać, naprawdę Szanowni Państwo wszyscy urzędnicy, wszyscy pracownicy 

podlegli pierwsze co myślą to myślą o oszczędnościach, zdajemy sobie z tego sprawę ale też 

pewnych rzeczy nie przeskoczymy tak samo jak nie przeskoczymy wzrostu cen paliwa i 

rosnących kosztów transportu, który jest w większości finansowany z budżetu Gminy, tak 

samo jak nie przeskoczymy kosztów energii elektrycznej, która nam praktycznie ponad 100% 

wzrosła to są rzeczy, które, których nie jesteśmy w stanie, co mogę powiedzieć jeżeli chodzi o 

koszty energii, o koszty ogrzewania gazu ostatnio sobie je przejrzałam to za ubiegły rok czyli 

za 2021 rok jeżeli chodzi na przykład o ogrzewanie pałacu w Łęknie to za cały rok ogrzewanie 

było niższe niż do czerwca 2022 roku, do czerwca 2020 roku wykorzystaliśmy już ponad 

100% tego co było w 2021 roku i nie sądzę tutaj, że to były tak drastyczne zmiany jeżeli 

chodzi o ilości pobieranego gazu, tak jak powiedziałam wszyscy musimy zmniejszyć koszty 

eksploatacji, bo one mają w dużej mierze się przekładają na wydatki bieżące, niestety 

pewnych rzeczy nie jesteśmy, nie jesteśmy, na niektóre rzeczy nie jesteśmy w stanie 

wpływać, możemy zmniejszyć liczbę autobusów kursujących do Środy, autobusów 

kursujących do Śremu i inne ale co to będzie powodowało, będzie to powodowało, że nasze 

dzieci nie będą miały jak dotrzeć do szkoły średniej, bo one są w 99% one są odbiorcami tego 

transportu, jeżeli chodzi o dworek szwajcarski to przede wszystkim nie jesteśmy 

samodzielnie w stanie go wyremontować, kwota ponad 1 miliona złotych ze środków 

własnych nie wchodzi w żaden sposób w grę, jedynie możemy tutaj myśleć o dofinansowaniu 

czy z zasobów ministra czy z Rządowego Programu Polski Ład, bo to jest w tej chwili jakaś 
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szansa, jakaś nadzieja na to, żeby dworek szwajcarski został odrestaurowany i nad tym cały 

czas pracujemy i będziemy składać wnioski i tam gdzie jest możliwe to tam składamy wnioski  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo czy jeszcze są pytania, bardzo proszę Pani Skarbnik  

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

ja tylko chciałam powiedzieć, że bardzo się cieszę, że dzisiaj zostało głośni jakby za 

artykułowane to, że będziemy jakby wspólnie i Państwo Radni, i my jakby pracownicy, 

urzędnicy będziemy wspólnie pracować nad realizacją tego budżetu dla 2023, który jest i był 

przy tworzeniu ciężkim budżetem, i to nie jest tylko w sytuacji jakby u nas, zdajcie sobie 

Państwo dobrze jakaś sytuacja w całym kraju, jeśli chodzi o ten deficyt z działalności bieżącej 

no nie pojawia się on u nas jakby pierwszy rok, od paru lat i pracownicy, i Państwo czy 

uzasadnieniu do samego projektu uchwały jesteście właśnie informowani o tym, że no 

musimy jakby nad tym pracować, powiem tak, przyciskamy pasa jak możemy, czasami już 

prostownicy, że tak powiem, boją się zapukać do moich drzwi, ewentualnie żeby z prośbą do 

Pani Wójt iść o zabezpieczenie pewnych środków, ale tak jak Pani Wójt mówiła pewnych 

rzeczy nie przeskoczymy i one muszą mieć jakby zapisane w budżecie, i realizowane, 

oczywiście ta sprawa nie dotyczy tylko kwestii tej wydatkowej, musimy pracować nad 

właśnie też nad optymalizacją dochodów, jeśli chodzi o planowany deficyt również na 

wspólnej Komisji, jeśli chodzi na przykład o zadanie inwestycyjne Pani Wójt o tym mówiła, że 

realizowane będą te inwestycje, na które uda nam się pozyskać dofinansowanie, jeśli tego 

dofinansowania nie uda nam się pozyskać to niestety pewne inwestycje, które zapisane są w 

projekcie budżetu no nie będziemy podchodzić jakby do rozpoczęcia realizacji tych 

inwestycji, jeśli chodzi o samą wysokość deficytu, jakby rozumiem Państwa niepokój, a 

również tworząc go zwróciliśmy uwagę na jego wysokość, natomiast po pierwsze, chciałbym 

jakby tutaj może nie, że uspokoić Państwo, ale przypomnieć, ja przejrzałam sobie projekty 

budżetów z tej naszej kadencji, nie taki sam, ale podobny deficyt był planowany podajże na 

rok 2021, tamten deficyt był planowany w wysokości 6 milionów 240, w zaokrągleniu, tysięcy 

zł, w trakcie roku, no zresztą widzicie to Państwo każdego roku, no staramy się pracować nad 

tym, aby tam gdzie jest możliwość wprowadzać te dodatkowe środki czy zmniejszać 

wysokość wydatków, aby ograniczyć ten deficyt, a jeśli chodzi o pokrycie deficytu, już tutaj 

na tej sesji wprowadzamy część z nadwyżki budżetowej, z wolnych środków, są to kwoty, 

które nie są jakby wykorzystane w bieżącym roku budżetowym, oprócz tych dwóch opinii, o 

których dzisiaj wspominał Pan Przewodniczący, je odczytał w sprawie projektu budżetu oraz 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej jak co roku wpływa także opinia o możliwości 

finansowania deficytu, możecie Państwo z nią zapoznać w Biuletynie Informacji Publicznej i 

ta opinia jest również opinią pozytywną, to tyle w kwestii jakby uspokojenia Państwa, my 

zdajemy sobie sprawę, że ten budżet, realizacja jakby tego budżetu będzie wymagała jakby 

dużo zaangażowania, cierpliwości zarówno ze strony naszej jak i Państwa, i myślę że 

będziemy wspólnie pracować właśnie na tym, aby ten deficyt w razie możliwości zmniejszać, 
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żeby realizować wszystkie zadania, które jakby, do których jesteśmy zobligowani, żeby je 

wykonać, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos, nie widzę, w takim razie przystąpimy 

do głosowania autopoprawek Wójta 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzonych autopoprawek 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

stwierdzam, że autopoprawki Wójta zostały przyjęte, i przejdziemy do podpunktu szóstego 

naszej uchwały budżetowej, o odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej 

autopoprawki bardzo proszę Panią Skarbnik 

 

6) odczytanie projektu uchwały budżetowej zawierającej autopoprawki Wójta oraz uwagi 

zawarte w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 

uchwała Rady Gminy Zaniemyśl z dnia dzisiejszego w sprawie uchwały budżetowej Gminy 

Zaniemyśl na rok 2023, na podstawie obowiązujących przepisów prawa Rada Gminy 

Zaniemyśl uchwala co następuje, paragraf pierwszy, ustala się łączną kwotę dochodów 

budżetu na rok 2023 w wysokości 39778294 zł 16 gr, z tego dochody bieżące w kwocie 

31300273 zł 47 gr, dochody majątkowe w kwocie 8478020 zł i 69 gr, zgodnie z załącznikiem 

nr 1, dochody, o którym mowa w punkcie pierwszym obejmują w szczególności dotacje 

celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości 2429303 zł, zgodnie z załącznikiem nr 3, dotacje celowe 

na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień miedzy jednostkami 

samorządu terytorialnego w wysokości 168624 zł, zgodnie z załącznikiem nr 4, dotacje i 

środki zewnętrzne na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem 

środków, o których mowa w artykule 5 ustęp 1 punkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych w 

wysokości 214569 zł i 76 gr, zgodnie z załącznikiem nr 1, paragraf drugi, ustala się łączną 

kwotę wydatków budżetu na rok 2023 w wysokości 47370701 zł i 75 gr, z tego wydatki 
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bieżące w wysokości 34427926 zł i 36 gr, wydatki majątkowe w wysokości 12942775 zł i 39 

gr, zgodnie z załącznikiem nr 2, wydatki o których mowa w punkcie pierwszym obejmują w 

szczególności, wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 2429303 zł, zgodnie z załącznik nr 3, 

wydatki związane z realizacją zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 

jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 168624 zł, zgodnie z załącznikiem nr 4, 

wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w artykule 5 ustęp 1 

punkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych w części związanych z realizacją zadań jednostki 

samorządu terytorialnego w wysokości 261369 zł i 58 gr, zgodnie z załącznikiem nr 2, określa 

się plan wydatków majątkowych na rok 2023 zgodnie z załącznikiem nr 5, przepraszam 

bardzo, Pani Basiu, paragraf 3, deficyt budżetu w kwocie 7592407 zł i 59 gr zostanie 

sfinansowany przychodami z tytułu kredytów i pożyczek w wysokości 6377339 zł i 59 gr, 

wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego wynikających z rozliczeń wyemitowanych papierów 

wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 215068 zł, nadwyżki 

budżetowej z lat ubiegłych jeden milion zł, paragraf czwarty, określa się łączną kwotę 

planowanych przychodów w wysokości 7910507 zł 68 gr, zgodnie z załącznikiem nr 9, określa 

się łączną kwotę planowanym rozchodów w wysokości 318100 zł i 9 gr, zgodnie z 

załącznikiem nr 9, paragraf 6, ustala się zestawienie planowane kwot dotacji udzielanych z 

budżetu Gminy Zaniemyśl, dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych w wysokości 

2427700 zł, dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w wysokości 2412020 

zł, zgodnie z załącznikiem nr 6, paragraf 7, zakres i kwotę środków na realizację zadań w 

ramach funduszy sołeckich określa załącznik nr 7, paragraf 8, dochody z wpływu z tytułu 

opłat i kar, o których mowa w artykule 402 ustęp 4-6 ustawy Prawo ochrony środowiska 

przeznacza się na finansowanie wydatków z zakresu ochrony środowiska w zakresie 

określonym ustawą, zgodnie z załącznikiem nr 8, paragraf 9, określa się plan przychodów 

środków z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych na 2023 roku 

zgodnie z załącznikiem nr 10, ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i 

pożyczek w kwocie 7694439 zł i 68 gr, z tego na pokrycie występującego w ciągu roku 

przejściowego deficytu budżetu do wysokości 1 miliona złotych, finansowanie planowanego 

deficytu budżetu do wysokości 6377339 zł i 59 gr, spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 

z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów do wysokości 318100 zł i 9 gr, paragraf 11, 

upoważnienie się Wójta do zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w 

ciągu roku przejściowego deficytu budżetu do wysokości 1 miliona zł, zaciągania kredytów i 

pożyczek, o których mowa w artykule 89 ustęp 1 punkt 2-3 ustawy o finansach publicznych, z 

dnia 27 sierpnia 2009 roku, do wysokości 6695439 zł i 68 gr, paragraf 12, upoważnia się 

Wójta do dokonywania zmian w budżecie polegających na przeniesieniach w planie 

wydatków między paragrafami i rozdziałami w ramach działu w zakresie wydatków na 

wynagrodzenia ze stosunku pracy oraz wydatków majątkowych, lokowania wolnych środków 

budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank prowadzący obsługę 

budżetu, dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków związanych ze zmianą kwoty 
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lub uzyskanie płatności przekazywanych z budżetu środków europejskich o ile zmiany te nie 

pogorszą wyniku budżetu, zmianami w realizacji przedsięwzięcia finansowanego z udziałem 

środków europejskich albo środków, o których mowa w artykule 5 ustęp 1 pkt 3, o ile zmiany 

te nie pogorszą wyniku budżetu, zwrotem płatności otrzymanych z budżetu środków 

europejskich, paragraf 13, upoważnia się Wójta w celu realizacji zadań związanych z pomocą 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa do 

dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego, w tym dokonywania przeniesień wydatków między działami klasyfikacji 

budżetowej, dokonywania czynności, o których mowa w artykule 258 ustęp 1 punkt 2 i 3 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, paragraf 14, dochody z tytułu 

wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 191200 zł i 53 gr 

przeznacza się na realizację Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w kwocie 

188700 zł i 53 gr oraz na realizację zadań określonych w Programie Przeciwdziałania 

Narkomanii w kwocie 2500, paragraf 15, dochody z tytułu opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w kwocie 2604480 zł przeznacza się na wydatki związane z 

pokrywaniem kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami na terenie 

Gminy w kwocie 2604480 zł, paragraf 16, tworzy się rezerwy, ogólną 100 tys. zł, celowe w 

wysokości 130 tys. zł, z tego na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego 

w kwocie 130 tys. zł, paragraf 17, ustala się kwotę 2 milionów zł, do której Wójt może 

samodzielnie zaciągać zobowiązania, paragraf 18, wykonanie uchwały powierza się Wójtowi i 

paragraf 19, uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2023 roku i podlega publikacji w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, dziękuję  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, czy są pytania może jeszcze, nie widzę, przejdziemy w takim razie do 

podpunktu siódmego, głosowanie uchwały budżetowej  

 

7) głosowanie uchwały budżetowej na rok 2023 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie 

widzę, w takim razie proszę o podłączenie głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwały budżetowej na rok 2023 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 
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Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/368/2022 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, czyli budżet został przyjęty, bardzo proszę Pani 

Wójt  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, chciałabym bardzo serdecznie podziękować za 

przyjęcie tego budżetu, ja wiem że on nie jest satysfakcjonujący, jest trudny i będzie 

wymagał praktycznie aptekarskiej precyzji w odmierzaniu pieniędzy na wszystko co jest 

możliwe i niestety będziemy się musieli z nim zmierzyć w bardzo trudnych czasach, tak jak w 

tym roku nikt nie przypuszczał, że przyjdzie nam zmierzyć się z wojną, z uchodźcami których 

mamy w Schronisku od 11 marca, nikt nie przypuszczał tego, że będziemy dystrybuować jako 

samorząd węgiel, pewnie nie wiadomo co przyniesie nowy rok 2023, dziękuję Państwu za 

uchwalenie tego budżetu ale tak jak powiedziałam będziemy go pilnie obserwować, 

zmieniać, modyfikować, żeby żadna złotówka nie została gdzieś zaprzepaszczona, również 

dziękuję Pani Skarbnik i całemu zespołowi urzędników Gminy Zaniemyśl za opracowanie tego 

projektu, za wdrożenie zmian, za wdrożenie wszystkich tutaj niezbędnych modyfikacji, 

dziękuję Pani Skarbnik, dziękuję wszystkim pracownikom i dziękuję Państwu Państwo Radni  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję Pani Wójt przejdziemy teraz do kolejnego podpunktu, projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia, podpunkt 11, w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 14 listopada 2022 roku na 

działanie Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu 

11) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 14 listopada 2022 r. przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, bardzo proszę Radny Marek Stroiwąs  

 

Radny Marek Stroiwąs 

ja chciałbym tylko dodać, że po wysłuchaniu tutaj skarżącego Komisja jakby była skłonna 

uznać tą skargę za zasadna, jednak po przesłaniu odpowiedzi tutaj Pani Kierownik OPS 

Komisja stwierdziła, że jakby no nie jest w stanie rozstrzygnąć o tym czy skarga jest zasadna 

czy nie dlatego, że są to jakby słowo i odczucia skarżącego przeciwko Pani Kierownik, 

dlatego, Komisja stwierdziła, że nie jest w stanie nawet jakby rozpoznać skargi, jednakże, że 

skarga nie może zostać nierozpoznana no uchwała jest taka, a nie inna, dziękuję  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos, nie widzę, czy ktoś 

z Państwa Radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w 

takim razie będziemy głosować 

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia skargi z dnia 14 listopada 2022 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Marek Stroiwąs 

NIEOBECNI (3) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/369/2022 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, przejdziemy do podpunktu 12 

12) projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

 

czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych 

nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w takim razie 

przystąpimy do głosowania 

 

Głosowano w sprawie: 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 
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Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/370/2022 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta i teraz podpunkt 13, też w sprawie przedłużenia 

terminu skargi 

 

13) projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi przedstawił 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

 

czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie 

zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie będziemy 

głosować 

 

Głosowano w sprawie: 

przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Bartosz Biskup, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy 

Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, 

Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (3) 

Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch 

 

Uchwała nr L/371/2022 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu 

 

stwierdzam, że uchwała została podjęta, w tym punkcie wyczerpaliśmy wszystkie projekty 

uchwał, przechodzimy do punktu 7 porządku obrad, wolne głosy i wnioski 

 

7. Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

Drodzy Państwo zbliżają się święta Bożego Narodzenia, chciałem złożyć wszystkim obecnym 

tu na sali, a także Mieszkańcom Gminy Zaniemyśl zdrowych, spokojnych świąt, spędzonych w 

rodzinnym gronie, wśród najbliższych, a także pomyślności w Nowym Roku nadchodzącym i 

gdy będziemy siedzieć przy stole świątecznym pamiętajmy o naszych gościach z Ukrainy, 
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który też życzę by ta straszna wojna się jak najszybciej zakończyła, by mogli wrócić do siebie, 

do swojego kraju  

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

ja również dołączam się do tych pięknych życzeń, żeby Święta Bożego Narodzenia były 

rodzinne, spokojne i szczęśliwe zarówno dla nas jak i dla naszych przyjaciół Ukraińców, a 

Nowy Rok przyniósł pokój, pokój i w stosunkach międzyludzkich tutaj w naszej Gminie, w 

naszym Powiecie czy w Polsce ale również tam daleko za wschodnią granicą, Do siego Roku, 

wszystkiego najlepszego  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

jeszcze raz zapytam, czy ktoś chciałby zabrać głos, nie widzę chętnych, w takim razie, 

przejdziemy do punktu 8, zamknięcie sesji 

 

8. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak 

w związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam L (50) sesję Rady Gminy Zaniemyśl, 

dziękuję Państwu za udział, do zobaczenia w Nowym Roku 

 

 

 Przygotował(a): Barbara Madajczak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


